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puHEEnjoHTajaLTa

Hyvät Leijonat
Mitä olisinkaan tehnyt ilman coro-
naa? Omalta kohdaltani vastaan, 
että olisin matkustanut ympäri 
maata erilaisiin liiton, piirien ja jopa 
kansainvälisiin kokouksiin, osallis-
tunut merkkijuhliin ja edustanut 
Suomen leijonia eri tilaisuuksissa. 

Paljon on jäänyt kokematta ja 
kauden toinen puolisko näyttää 
sujuvan samanlaisesti. Tiedossa ei 
ole yhtään fyysistä kokoontumista, 
kaikki on peruutettu.

Mitä tämän vallitsevan tilanteen 
aikana on tapahtunut? Lions- aate 
ei ole antanut periksi, vaan toimin-
ta jatkuu edelleen toisessa muo-
dossa. Viime kaudella opettelimme 
pitämään kokouksia internetin 
kautta ja tällä kaudella pääsääntöi-
sesti. 

Hyvänä esimerkkinä on liiton 
vuosikokous kesäkuussa, johon 
osallistui 700 edustajaa. Se oli en-
simmäinen suuri kokouksemme, 
mutta onnistui erinomaisesti. 

Jatkona oli viikonlopun mittainen 
yhteispohjoismainen NSR- vuosiko-
kous tammikuussa, joka noudatteli 
täysin fyysisen kokouksen ohjel-
maa, jossa oli puheita, musiikkia, 
seminaareja ja niihin liittyviä työpa-
joja ja tietysti vuosikokous päätök-
sineen. 

Kaikki äänestettävät asiat hyväk-
syttiin. Erityisesti säännöt ja me-
nettelytapaohjeet täytyy hyväksyä 
yksimielisesti, joka toteutuikin. 
Päätösten perusteella NSR- toimin-
nan kehittämistä voidaan pohjois-
maissa jatkaa hyvässä yhteishen-
gessä. 

Osallistujia oli yli 400 ympäri 
maailmaa, jotka pohjoismaalaisten 
lisäksi kehuivat järjestelytoimi-
kunnan ammattitaitoa ja minuut-

tiaikataulun mukaista ohjelman 
hallintaa.

koska kaikki fyysiset tapaamiset 
oli peruutettu, oli aika päivittää 
vanhoja ohjeita. 

Ensimmäiseksi laadittiin doku-
mentti Lions- toiminnan selkeyttä-
minen, joka selvittää klubin, piirin, 
liiton ja kansainvälisen järjestön 
välisiä sidonnaisuuksia, velvoitteita 
ja vastuita. Se on tehty kaikkien 
klubijäsenten luettavaksi yhteen-
vedoksi miten Lions- toiminta 
toimii. Dokumentti löytyy liiton 
kotisivuilta Koulutus- osiosta. Seu-
raavaksi päivitettiin klubin ja piirin 
mallisäännöt. 

Suurin peruste oli etäkokousten 
salliminen sääntömääräisissä koko-
uksissa. Tämän johdosta kaikkien 
piirien ja klubien on päivitettävä 
omat sääntönsä, jotta sääntömää-
räiset kokoukset voidaan pitää 
internetin kautta tarvittaessa. 

Valtioneuvoston antama poikke-
usohje sääntömääräisten kokous-
ten pitämiseksi yhdistyksille päät-
tyy 30.6.2021, jonka jälkeen sitä ei 
enää jatketa. Sääntöjen päivittämi-
nen mallisäännöiksi kestää usean 
kuukauden ajan ja ne on saatavissa 
liiton sivuilta. 

Tällä hetkellä liiton säännöt ja 
menettelytapaohjeet sekä ansio-
merkkiohje ovat hyväksymiskier-
roksella, jonka jälkeen tärkeimmät 
dokumentit on päivitetty.

Todennäköisesti ensi kevään pii-
rien piirikokoukset joudutaan pi-
tämään netissä. Samoin harkitaan 
liiton vuosikokouksenkin siirtä-
mistä nettiin, jota on suunniteltu 
risteilynä Turusta Tukholmaan ja 
takaisin. 

Elämme nyt määräämättömän 
ajan sähköisten välineiden kanssa 
kommunikoiden ja suojaten itse-
ämme viruksilta. Terveellisempää 
tulevaisuutta odotellessa voimme 
kuitenkin toteuttaa erilaisia Ympä-
ristöaktiviteetteja, suorittaa pieniä 
palveluita vanhuksille, sairaille tai 
vammaisille ja puhua niiden suorit-
tamisesta ulkopuolisille siinä toi-
vossa, että saamme heidät kiinnos-
tumaan palveluista ja mahdollisesti 
liittymään Leijona laumaamme.

Noudattakaa viranomaisohjeita ja 
suojatkaa itsenne viruksilta.

Matti reijonen / 
Lions-liiton puheenjohtaja



M EnnyT syksy 
on ollut muu-
tosten aikaa. 
Korona on var-
jostanut koko 

toimintaamme, vaikeuttanut klubi-
en kokoontumisia ja aktiviteetteja 
koko syyskauden ajan. 

Rokotukset ovat Suomessakin 
alkaneet ja valoa on tunnelin 
päässä ja muutosta parempaan 
päin on odotettavissa. Muutos 
on kuitenkin hidasta ja meidän on 
varauduttava siihen, ettei kaikkia 
aktiviteetteja pystytä toteutta-
maan normaalisti tulevan kevään 
aikana.

on korona ajasTa jotakin ilon 
aihetta, olemme nimittäin otta-
neet piirimme ja koko valtakunnan 
alueella melkoisen digiloikan. 

Olemme oppineet käyttämään 
erilaisia viestintävälineitä aivan 
uudella tavalla. Hyvin monelle on 
tullut tutuksi esimerkiksi Teams- 
Zoom- GoTo- meeting palaverit ja 
näiden viestintävälineiden käyttö. 

Olemme huomanneet, että 
nämä ehkä kaukaisilta ja vaikeilta 
vaikuttavat järjestelmät ja apu-
välineet ovat osoittautuneetkin 
erittäin helpoksi käyttää ja ne 
ovatkin tulleet osaksi normaalia 
elämän menoa. Puhutaan uudesta 
normaalista ja sen kehityksestä.

piiriMME saaTiin rekisteröityä 
kauden alussa ja se helpottaa 
piirin toimintaa oleellisella tavalla 
tulevaisuudessa. Piiri voi tukea 

klubejaan tehokkaammin ja toimia 
erilaisten tapahtumien järjestäjänä 
itsenäisesti. 

Erotuksena aiempaan, kun piiri 
ei ollut rekisteröity yhdistys, kaikki 
aktiviteetit piti hoitaa ja järjestää 
jonkun yksittäisen klubin nimissä 
ja tämä prosessi loi haasteita omal-
ta osaltaan.

uuTTa piirijakouuDisTus 
suunnitelmaa aloimme toteutta-
maan Porin Kuvernöörineuvoston 
kokouksessa elokuussa ja se onkin 
värittänyt syyskauden toimintaa 
omalta osaltani, erilaisten suun-
nittelukokousten ja etäpalaverien 
muodossa. 

Suunnitelma on piirin toimes-
ta esitelty klubeille ja pyydetty 
palautteet suunnitelmasta. Asiasta 
järjestettiin myös Webinaari, johon 
kaikki halukkaat pääsivät osallistu-
maan. Webinaari keräsikin suuren 
määrän kiinnostuneita kuulijoita. 

Asia on mennyt eteenpäin 
klubeilta saatujen palautteiden 
käsittelyllä ja asia tuodaan piirim-
me vuosikokoukseen huhtikuussa, 
jossa päätetään piirijakouudis-

tuksen hyväksynnästä piirimme 
osalta. Piirikokous järjestetään 
etäkokouksena.

kannusTan kuiTEnkin, huo-
limatta näistä vaikeista ajoista, 
kaikkia klubeja toteuttamaan 
aktiviteetteja, sekä kokoontumaan 
– kokoustamalla perinteisesti tai 
etänä. Tärkeintä on pitää yhteyttä 
klubilaisten kesken!

kaikkiEn TErVEys on etusijalla, 
kun osallistumme erilaisiin tapah-
tumiin ja kokouksiin. Luodaan 
uusia tapoja toimia ja pidetään jo-
kainen jäsen mukana toiminnassa.

ToiVoTan kaikiLLE vahvaa 
Leijona henkeä tuleviinkin haastei-
siin ja menestystä tulevan kauden 
toimijoille joka tasolla. 
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Hyvät leijonat, 
puolisot sekä Leot 

piirikuVErnÖÖriLTÄ

DG kyösti skippari 
Lions-piiri 107D r.y



Erityislasten vanhempien 
vertaistukiyhdistys ja 
Suomen Lions-liitto aloittavat 
yhteistyön. Syyskuun alussa 
solmittu kumppanuussopimus 
tarjoaa mahdollisuuden 
haastavissa tilanteissa 
olevien erityislapsiperheiden 
auttamiseen ympäri Suomen.

L eijonaemojen yksi toimin-
tamuoto on Leijonapartio, 
jossa tarjotaan lyhytkes-
toista apua silloin, kun 
avuntarvitsijalla ei ole tu-

kiverkkoja ja yhteiskunnan tarjoamat 
palvelut eivät kohtaa avuntarvitsijaa. 

Leijonapartion avunpyynnöt ovat 
monenlaisia. Osa avuntarvitsijoista 
kaipaa opastusta ja vertaistukea byro-
kratiaviidakossa esimerkiksi erilaisten 
hakemusten kanssa, mutta osa avun-
tarpeista on hyvin konkreettisia: tarvi-
taan apua kaupassakäynnissä, aidan-
rakentamisessa tai vaikka valaisimien 
kiinnittämisessä.  

Syyskuussa käynnistyneen kumppa-
nuussopimuksen myötä Leijonaemot 
välittävät soveltuvat Leijonapartio-
avunpyynnöt paikallisille lionsklu-
beille, jotka ottavat asian hoitaakseen. 

− Mielestäni tämä on yhteistyötä 
parhaimmillaan. Lionsklubien tavoit-
teisiin kuuluu auttaminen, ja Leijo-
naemoissa on paljon vaikeissa elämän-
tilanteissa olevia erityislapsiperheitä, 
joille konkreettinen apu arjessa on 
korvaamattoman tärkeää. Nyt voim-
me yhdistää avuntarvitsijat ja auttajat 

uudella tavalla, Leijonaemojen toimin-
nanjohtaja Pia Lemmetty kertoo.

− Suomessa on paljon perheitä, joil-
ta puuttuu tukiverkosto kokonaan 
ja olen äärettömän onnellinen, että 
voimme nyt tarjota heille paremmin 
apua, Lemmetty jatkaa.

Suomen Lions-liiton toiminnanjoh-
taja Maarit Kuikka on myös erittäin 
iloinen yhteistyön aloittamisesta.

− Lions-järjestöllä on pitkät perinteet 
auttamistyössä, ja kumppanuus Leijo-
naemojen kanssa tuo varmasti uutta 
virtaa lionsklubeihimme. Auttaminen 
koetaan tärkeäksi, ja kun voidaan 
olla varmoja, että apu menee oikeaan 
kohteeseen, on vapaaehtoistyö entistä 
mielekkäämpää. 

Kumppanuusjohtaja Veikko Teerioja 
pitää tätä kumppanuutta ensiarvoisen 
tärkeänä toimintamuotona klubeille. 

Avustuspyyntöjä on jo tullut toista-
kymmentä kappaletta. Pyynnöt D-
piirin klubeille tulevat piirin GST eli 
palvelujohtaja Jukka Hietaselle (puh. 
0500 935780 ja email jukkahietanen@
hotmail.com), joka pyynnön saavuttua 
ohjaa sen lähimmälle klubille hoidet-
tavaksi.

Jukka Hietanen itse ilmoitti kovasti 
odottavansa yhteydenottoja ja toivoo 
klubien myös ottavan tämän asian 
positiivisella mielellä vastaan.

MDC Veikko Teerioja,
Liiton kumppanuusjohtaja, 

LC Lappeenranta 
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Suomen Lions-liitto 
ja Leijonaemot 
aloittivat yhteistyön 

Vertaistukea tänäänkin syntyneille erityislasten vanhemmille
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kaikki kesän 2021 nuo-
risovaihdot perutaan 

johtuen vallitsevasta koro-
natilanteesta. Peruutus kos-
kee sekä Suomesta lähteviä 
ja saapuvia nuoria että Suo-
messa pidettäviä leirejä.

Monet maat Aasiassa, Eu-
roopassa ja myös Pohjois-
maissa ovat jo peruuttaneet 
kesän 2021 leirinsä. Korona-
pandemian vuoksi tilanne 
tulee olemaan vielä ensi 
kesänä niin epävarma, ettei 

nuorten ja isäntäperheiden 
turvallisuutta ei voida taata 
tässä tilanteessa.

Suomen Lions-liiton halli-
tus käsitteli asiaa kokouk-
sessaan 10.12.2020 

Toivottavasti kesällä 2022 
voimme järjestää jälleen 
normaalisti nuorisovaihto-
ohjelman.

Lisätietoja: 
yCED Tor-Erik, 
tor-erik.backstrom@lions.fi

nuorisovaihdot 
perutaan kesältä 2021

Vapautus perustamis- ja liittymis-
maksuista kesään saakka
koronaViruspanDEMia 
vaikuttaa edelleen lionien 
työhön ympäri maailmaa. 
Tilanne on aiheuttanut ta-
loudellisia vaikeuksia jäse-
nillemme ja ihmisille, joita 
haluamme auttaa.

Tukeaksemme ainutlaa-
tuisia miehiä ja naisia, jot-
ka palvelevat kanssamme, 
kansainvälinen hallitus on 
hyväksynyt toisen päätöslau-
selman klubien auttamiseksi.

Tässä on yhteenveto hal-
lituksen hyväksymästä uu-
desta päätöksestä:

    Vapautus perustamis- ja 
liittymismaksuista 

– Olemme luopuneet kai-
kista perustamis- ja liitty-
mismaksuista 1. tammikuu-
ta - 30. kesäkuuta 2021.

Joustavat maksut – Yhtään 
klubia, joka on hyvässä ase-
massa 31. joulukuuta 2020, ei 
eroteta väliaikaisesti tai lak-
kauteta maksujen viivästy-
misen vuoksi 30. kesäkuuta 
2021 saakka. 

Maksut on maksettava ko-
konaisuudessaan ennen 30. 
kesäkuuta 2021, jotta välte-
tään väliaikainen erottami-
nen tai lakkauttaminen.

Huomaa, että klubit, jot-
ka on erotettu väliaikaisesti 
maksamattomien laskujen 
vuoksi 31. joulukuuta 2020, 
pysyvät erotettuina, kunnes 
laskut on maksettu. 

Näiden klubien on vielä 
hoidettava niiden maksa-
mattomat laskut tai sovitta-
va takaisinmaksusta Lions 
Clubs Internationalin Ac-
counts Receivable -osaston 
kanssa, jotta vältetään lo-
pullinen lakkauttaminen 1. 
maaliskuuta 2021.

HuoMaaTHan, että vapau-
tus koskee kansainvälistä pe-
rustamis- ja liittymismaksua. 
Kotimaisessa maksussa ei ole 
lainkaan liittymismaksua. 

Nyt klubeille mahdolli-
sesti tulleet laskut koskevat 
kotimaista jäsenmaksua 

kauden aikana liittyneiden 
uusien jäsenten osalta.

Nämä lisätoimenpiteet 
auttavat lioneita, jotka ovat 
kohdanneet taloudellisia 
vaikeuksia ja klubimme saa-
vat niiden tarvitseman tuen 
ja kannustuksen näinä haas-
tavina aikoina. 

Lionit ovat yli vuosisadan 
ajan kohdanneet ihmiskun-
nan suurimmat haasteet ja yh-

dessä me tulemme selviyty-
mään tästä tilanteesta.

Maailma tarvitsee lioneita 
nyt enemmän kuin koskaan, 
joten kiitos erinomaisesta 
palvelustasi ja sitoutumises-
tasi yhteisöjemme ja koko 
maailman tukemiseksi.

Terveisin,                                            
Dr. jung-y0ul Choi                                  
Kansainvälinen presidentti

mailto:tor-erik.backstrom@lions.fi
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aloitin kuvernööriput-
keni vierailut innok-
kaana puolisoni lion 

Tuijan kanssa Elimäeltä syk-
syllä 2019. Juuri klubivierailut 
ovat ehdottomasti parasta 
tässä toimessa. 

Syksyn ja alkutalven aikana 
ehdimme vierailla 22 klubissa. 
Luvussa on mukana vierailut 
Haminassa ja Luumäellä, joissa 
useampi klubi oli kokoontunut 
yhteen ja sai yhteiskokouk-
sessaan samalla myös piirin 
terveiset toiselta varapiiriku-
vernööriltä. 

yhteiskokouksissa klubit pää-
sivät myös samalla tutustu-
maan paikkakunnan muiden 
klubien lioneihin ja saivat sitä 
kautta uutta ideaa omiin akti-
viteetteihinsa. 

Molemmilla paikkakunnilla 
tunnelma kokouksissa oli mu-
kava. Tunnelma on ollut hieno 
toki kaikilla klubivierailuilla ja 
olen saanut paljon uusia leijo-
naystäviä ympäri piiriämme. 
Juuri se on kuvernööriputken 
innostavin osa.

Tuntui kuin kerta iskusta kaik-
ki harrastaminen, myös mei-
dän yhteinen harrastuksem-
me hyväntekeväisyys, olisi 
ajanut seinään. 

Pandemian alussa lyötiin 
jarrut lukkoon. Vanhuksia pyy-
dettiin pysyttelemään kotona 
ja kokoontumiset kiellettiin 
kaikilta. 

Paras anti, ihmisten kanssa 
toimiminen, ikään kuin jäädy-
tettiin. Julkisesti toimiva, erit-
täin sosiaalinen eläin, leijona 
suljettiin häkkiin. Mutta aina-
han leijona keksii uusia kuvioi-
ta ihmisten avustamiseen.

useilla paikkakunnilla sa-
tunnaisten jouluisten ruoka-
kassien asemesta kannettiin 
ruokakasseja kotiin lukituille 
vanhuksille. 

Alkoi säännöllinen kerran tai 
kaksi viikossa kaupassakäynti 
heidän puolestaan. 

Toiminnan organisoinnin 
hoiti kunnissa usein kunnan 
henkilöstö, mutta iso osa toi-
mijoista oli leijonia. 

Ainakin täällä kotikunnas-
sani Luumäellä. 12 viikkoi-
nen urakka alkoi varovaisella 
kauppalistan ojennuksella 
oven raosta ja ostoskassin pa-
lautuksella asunnon ovelle tai 
tuulikaappiin. 

Kuitenkin muutaman vii-
kon jälkeen oli koronan pelko 
hellittänyt sen verran, että 
vanhukset pyysivät jo sisään 

asuntoon ja yksinäisyyttä hel-
potettiin juttutuokioilla kaup-
pa-avun kanssa. 

Ja kolme viimeistä viikkoa 
jo kahviteltiin ja parannettiin 
maailmaa ostoksien jälkeen 
yhdessä. Silmiä avaavaa oli 
se, että valtaosalle kohdalleni 
osuneista avustettavista van-
huksista olin ainoa ihmiskon-
takti koko viikon aikana.

kesän mentyä alkusyksystä 
rajoituksia vähän höllättiin ja 
pääsimme taas muutamille 
klubivierailuille. Kunnes täys-
sulku taas iski päälle. 

Nyt elämme odotuksen 
aikoja. Ehkä pääsemme piak-
koin takaisin normaalitoimin-
taamme. 

Koronan aiheuttamat ko-
koontumisrajoitukset ovat 

myös opettaneet meitä tek-
nologian käyttöön. 

Nettikokous ei tietenkään 
ole kummoinen korvike fyy-
siselle kokoukselle. Kuitenkin 
myös siinä on kokoonnuttu 
tutulla porukalla pohtimaan 
yhteisiä asioita. 

Ja vaikka olisimme muissa 
yhteyksissä tavanneet osan 
klubimme lioneista, on kui-
tenkin mukava nähdä kaikki 
yhdessä, vaikkakin vain ruu-
dun välityksellä.

koulutukset erilaisilla verk-
kokoulutuksilla ovat vetäneet 
kuuntelijoita ehkä jopa enem-
män kuin aiemmin järjestetyt 
fyysiset koulutukset. 

Etuna niissä on myös ollut 
valinnanvapaus. Koulutetta-
vat ovat saaneet itse valita 
parista kolmesta ajankohta 
vaihtoehdosta itselleen par-
haiten sopivan. 

Myös aluefoorumeiden pitä-
minen verkossa on mielestäni 
ollut hyvä asia ja kerännyt hy-
vin kuuntelijoita. 

Aktiviteettien peruuntumi-

kuvernööri 
elektin ja 
puolison 
puheen-
vuoro

Ja sitten tuli      
tämä riivaaja, 
korona.
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nen on vaikeuttanut toimin-
taa. Avustusvarat eivät ole 
kertyneet normaaliin tapaan 
ja klubien avustukset niitä tar-
vitseville ovat pienentyneet. 

Joitakin korvaavia tapoja 
varojen keruuseen on ken-
ties keksitty, mutta niillä ei 
isojen julkisten aktiviteettien 
peruuntumista pystytä paik-
kaamaan. Tämä on johtanut 
jopa pieniin kriiseihin osassa 
piirimme klubeja. Varsinkin 
kun tiedossa on, että avun-
tarve on suurimmillaan vasta 
loppukeväästä.

Pahinta on kuitenkin ollut 
se henkinen taantuminen jo-
hon toimettomuus on klubit 
vienyt. 

Aktiviteettien toteutumat-
tomuus on pahimmillaan vie-
nyt lionit apatian partaalle. 
Emme ole tottuneet olemaan 
pakotetusti jouten ja se on 
kiristänyt vannetta pään ym-
pärillä. 

Harmittavan moni lion on 
poistunut toiminnasta osin 
tämän johdosta tai saatuaan 
tästä tekosyyn.

Miten tästä noustaan? Tie-
dämme kaikki, että jokaisessa 
klubissa on kellokkaita, hiukan 
muita aktiivisempia lioneita. 

Toivon todella heidän pys-
tyvän pitämään ”näkyä yllä” 
kuten eräs kouluttajani sanoi 
minulle pandemian alkuvai-
heissa. 

Klubien tulee keskittyä nyt 
sisäiseen huoltoon, kun ulko-
puoliset teot ovat toistaiseksi 
rajoitettuja. Keskittyä pitä-
mään klubit henkisesti kun-
nossa ja valmiina toimintaan 
sitten kun siihen taas anne-
taan mahdollisuus. 

Avun tarve on kasvanut 
tämän sulkukauden aikana 
ja meidän on oltava valmiina 
vastaamaan haasteisiin, jotka 
edessämme odottavat. 

Leijonahenkeä tarvitaan tu-
levan kevään ja kesän aikana 
paljon. Ja sitähän meissä löy-
tyy!

kuvernööri elekti ja puoliso 
Tapio ja Tuija suokas

TAPIO SUOKAS
Kauden 2021 – 2022  Piirikuvernööriehdokas

 l Synt. 1964 Säämingissä
	 l Puoliso Lion Tuija LC Luumäki/Ellen
	 l 2 aikuista lasta 22v ja 26v
	 l Rakennusalan yrittäjä TJ
	 l Rakennusmestari AMK
	 l Reservin kapteeni
	  aktiivinen reservinupseeri ja 
  Maanpuolustuskoulutus-
  yhdistyksen  kouluttaja
	 l Klubi LC Luumäki

	 l Lionstoiminta:
 l Lion vuodesta 1994
	 l Kaksi kautta presidenttinä, 
  sihteerinä ja rahastonhoitajana

	 	l Lohkon puheenjohtaja 
   2002-2003
	 	l Leo tmk johtaja 2003-2004
	 	l Piirin nuorisovaihtojohtajana 
   9 kautta 2005-2017 
   välisenä aikana
	 	l Lappeenrannan vk 2008 
   järjestelyt
	 	l Perustajakummi 
   LC Luumäki/Ellenille

  l Osallistumiset:
	 	l Lions-liiton vuosikokoukset 
   12 kertaa
	 	l Europa Forum Maastricht 2011

  l Palkitsemiset:
	 	l Melvin Jones jäsen 2012
	 	l 1. ruusukkeen ansiomerkki
	 	l Liiton ansiotähti
	 	l Kansainvälisen johtajan 
   Leadership palkinto

 ⬁ Pystymme jälkiasentamaan hissin lähes kaikkiin  
hissittömiin taloihin asukkaiden arkea helpottamaan

 ⬁ Jälkiasennettu hissi nostaa asunnon jälleenmyyntiarvoa 

 ⬁ ARA tarjoaa hissien jälkiasennukseen 45 % hanketuen 

ÄLÄ MUUTA – 
ANNA HISSIN MUUTTAA KIINTEISTÖÖSI 

Kysy lisää paikalliselta asiantuntijalta! 

0800 150 63 | www.kone.fi/jalkiasennus 

http://www.kone.fi/jalkiasennus
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kouvolan teatterin 
musikaalinäytökseen 

olisi mahtunut 
enemmänkin yleisöä.

Suomen Lions-liiton vuosikokous 
järjestetään Kouvolassa vuonna 
2022. Työryhmä VK2022 sai ke-

väällä 2020 myyntiin Kouvolan teatterin 
musikaalinäytöksen Kirka. 

Koronatilanteesta johtuen myyntita-
voite 353 paikkaa muuttui kesän ja alku-
syksyn aikana niin, että meillä oli lopulta 
lupa myydä näytökseen maksimissaan 
100 paikkaa. Teatteri huolehti vastuul-
lisesti turvallisuudestamme riittävin 
turvavälein.

Peruuntumisia tuli runsaasti, ja lop-
putulema oli 58 myytyä lippua. Pääsim-
me nauttimaan hyvästä musiikista ja 
mielenkiintoisesta Babitzinin perheen 
tarinasta.  

Näytöksen tuotosta osa kohdennet-
tiin lahjoituksina Kouvolan alueen aktii-
visten vammaisjärjestöjen ehdottamille 
jäsenille. 

Ehdotusten perusteella valittiin kolme 
henkilöä, jotka saivat lahjakortin itse 
valitsemaansa yritykseen.  

Kouvolan Seudun Kehitysvammaisten 
Tuki ry:n kokemusasiantuntijajäsenelle 
myönnettiin 150 €:n lahjakortti Kouvo-
lan Veturin DNA-kauppaan, josta hän 
valitsi helppokäyttöisen puhelimen sekä 
S-kaupan lahjakortin. Perusteluina muun 
muassa aktiivinen osallistuminen vam-
maisjärjestön toimintaan.  

Kaksi 100 €:n arvoista lahjakorttia 
myönnettiin Suur-Kouvolan Omaishoi-

tajat ry:n kahdelle korkeaikäiselle 
omaishoitajajäsenelle arvokkaasta työs-
tään omaishoitajana. 

Nämä lahjakortit osoitettiin lahjan 
saajien toiveiden mukaisesti Anjalassa 
toimivaan Anjalankosken Kuntopistee-
seen sekä Kuusankoskella toimivaan 
Fysioterapia Marjo Lakkaan. Marjo 
Lakka antoi omaishoitajalle myös oman 
erikoislahjan.  

Vuoden 2022 vuosikokoussuunnittelu 
etenee hyvässä vauhdissa. Ja näin pitää 
ollakin. Jännityksellä odotamme, milloin 
koronavirus Covid-19 on taltutettu.  

Maarit räty, vpj 
VK2022 Kouvola 

kesäkuu 2020 ja Seinäjoen vuo-
sikokous oli tarkoitus olla meille 
esimerkkinä. Kuinka kokouksia 
pidetään. 

Koronapandemia toi uudet aja-
tukset ja tästä syystä Seinäjoki -20 
siirrettiin etäkokousmuodoksi.  

kesäkuussa -21 Turku on laivako-
kous, joka on sinällään jo uusi ja 
haastava. Kokous pidetään meno-
matkalla Ahvenanmaalle ja halutes-
sasi pääset jo Maarianhaminasta 

takaisin Turkuun. 
Iltajuhlijat ym. jatkavat Tukhol-

maan ja palaavat seuraavana päi-
vänä Turkuun. Tätä ei voi kloonata 
Kouvolaan!

olemme kouvolassa onneksi aloit-
taneet hyvissä ajoin. Korona on 
tuonut jarruja ja asiat on osittain 
edenneet verkkaisesti, mutta eden-
neet silti.
nyt, vuoden 2021 alusta toimikun-
tatyöskentely on saanut vauhtia. 

Vuosikokous 2022 työryhmille ja toi-
mikuntien käyttöön on vuokrattu 
toimistotila Kouvolasta, Savonkatu 
23, yhteisestä Porukkatalosta. Tila 
mahdollistaa kiinteän toiminnan ja 
isot kokoustilat, sitten kun niihin on 
mahdollista taas palata.

Jutun kirjoittamisen jälkeen Turun 
vuosikokouskin on muutettu 
etäkokoukseksi.
Timo joukanen
VK2022 Kouvola, päätmk:n pj.

kouvolan vuosikokous lähenee

Vk2022 
kouvolan 
kuulumisia 

Ajatuksia VK2022 Kouvola vuosikokoustyöryhmästä:
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kuvassa Vk2022 
kouvola tunnus. 
julkistus oli kesä-
kuussa kalajoella.

suomen Lions-järjestön valtakunnallinen vuosikoko-
us järjestetään Kouvolassa v. 2022. Tähän markki-

nointiin ja kaikkeen toimintaan tarvitaan vuosikokous-
tunnus. 
Julkinen ja kaikille avoin suunnittelukilpailu järjestettiin 
maalis-huhtikuussa.

Tunnusta käytetään kaikessa vuosikokouksen yleisil-
meen profiloinnissa. Paidat, pinssit, tarrat, kirjelomak-
keet ym. täydennetään tai lisätään ko. tunnuksella.

 
kiLpaiLu oLi kaikille avoin.  Säännöt hyväksyivät val-
miin lopputyön, ajatuksen tai idean, jolla tekijä antaa 
raadille vapaat kädet työstää aihe loppuun.

Vaatimuksina oli vain, että aihe kuvastaa Kouvolaa, 
sijainnin, tunnettuuden tai jonkin muun tekijän muo-
dossa. 

Työssä tulee näkyä Lions-logo, sekä teksti, kaupungit 
ja vuosi: MD 107 FINLAND, KOUVOLA 2022 NEW DEL-
HI sommiteltuna kokonaisuuteen.

 
raaTi kokoonTui 12. toukokuuta Taideruukis-
sa, Kuusankoskella. Viisihenkiseen raatiin kuului - ja 
graafista ammattiosaamista toivat – Pato Klubi- ja 
mainostoimistoyrittäjä, AD amanda Hyökki, sekä kuva-
taiteilija, graafinen suunnittelija antti i. Halonen. 

Järjestävistä Lions klubeista ja VK2022-toimikunnas-
ta; Maarit räty, LC Kouvola/Iris, Heikki Lohi, Lions-
liiton edustaja, sekä Timo joukanen, LC Kaipiainen.

EHDoTuksET oLiVaT hyviä, aiheuttaen runsasta kes-
kustelua. Eniten huomiota herätti kouvolalaisen risto 
sihvolan luonnostelema aihe, jossa pääteemana on 
junanpyörä. Lisänä värityksenä on käytetty Kouvolan 
värejä; musta ja valkoinen.

Raati tarttui tähän ajatukseen ja yhteisen ideoinnin 
myötä Amanda Hyökki luonnosteli tunnusta lisäten sii-
hen vielä Kouvolan luonnollisia ominaisuuksia; metsää 
ja vettä, eli vihreyttä ja sinistä. – Amanda suunnittelikin 
luonnoksen lopulliseen asuun.

Vuosikokoustunnuksen 
suunnittelukilpailu

Vk2022 kouVoLa

Kekkurintie 4
45200 Kouvola

Hinta sisältää alv:n 24%. Hinta voimassa 31.12.2021 asti.

Jac-MoPP

 

2990 €
 sis.alv 24%  

Minitynnyrisauna
- Ø2,45x2,45 m
- hinnassa mukana kiuas, vesisäiliö ja piippu
            

   Puh: 044 0589 102
  jacmopp@jac-mopp.fi

Avoinna ma-pe klo 8-16
: Nykysiivous Oy
: jacmopp           

Automaalit, työkonemaalit, spraymaalit,
ruosteenestomaalit, soudal-kemikaalit,

autokemikaalit, korin suojausaineet
ja autonhoitotuotteet

mailto:jacmopp@jac-mopp.fi


V uosi on oLLuT 
täysin erilainen ja 
poikkeuksellinen 
koronapandemi-

asta johtuen. Yhteiskunta on 
halvaantunut. Se on vaikut-
tanut paljon klubien aktivi-
teetteihin. Niitä on jäänyt 
pitämättä tai peruttu. 

Välivuosi useiden vuosien 
perinteisistä tapahtumista 
on halvaannuttanut klubeja. 
Vaikuttanut varmasti myös 
klubin aktiviteettitiliin, jol-
loin rahoja ei ole jaettavak-
si nuorille, vanhuksille tai 
muille klubin kohderyhmil-
le entiseen tapaan.

NykyiNeN D-piiriN halli-
tus teki syksyllä päätöksen 
pysyä ja näkyä piirilehden 
osalta normaalilla tasolla, 
mikä onkin hyvä ratkaisu. 

Luettavaa ja kiinnosta-
vuutta jäsenille tulee olla. 
Näin säilytetään näkyvyys 
ja luodaan turvaa klubien 
jatkuvuudelle. 

Klubimme                     
koronavuosi

LC kaipiainEn on perus-
tettu vuonna 1973. Hyvissä 
voimissa oleva maaseutu-
klubi Kouvolan kaakkois-
alueella; kuutostien ja VT15 
tien välisellä alueella; Kai-
piainen, Sippola, Enä-järvi, 
Utti, Savero, Liikkala ovat 
tunnetuimpia taajamia.

Klubimme talous perus-
tuu perinteisiin aktiviteet-
teihin, joihin -nyt huomat-
tuna- korona ei juurikaan 
vaikuta. 

Olemme rakentaneet pää-

teiden varsille mainostaulu-
ja, joiden vuosisopimukset 
takaavat tasaisen vuosituo-
ton. Maaseutuklubina mah-
dollisuudet ovat monet. 

Meillä on perinteinen 
kinkkuarvonta ennen jou-
lua. Keräämme romuja, 
teemme metsä-marsseja ym. 
Näihin ei virukset vaikuta, 
enemmänkin olemme luon-
non armoilla. 

uuTEna HankkEEna vuo-
den 2021 alussa aloitimme 
kirjakustantajana, siitä lisää 
muualla tässä lehdessä. 

Klubi toimii edelleen van-
hoilla säännöillä ja on ns. 
ukkoklubi. Jäseniä klubissa 
on 32. Keski-ikä alkaa olla 
korkea, joten etsimme jouk-
koomme nuorempaa aktii-
vista toimijaa. 

sEuraaVassa on koostet-
ta kuluneen toimikauden 
aktiviteeteista. Osa niistä on 
kertaluonteisia, osa taas jat-
kuvia aktiviteetteja. 

Klubimme ideoita ja toi-
mia voi huoletta lainata, 
mainostauluasioissa an-
namme neuvoja ja vinkkejä 
mielellämme. Leijonien pal-
veluaate on yhteinen.

Maaseutuklubi kaipiaisen 
poikkeava toimintakausi 

Metsämarssin käynnistystä kouvolan saverolla

kesäinen 
metsämarssi

Toimikauden vaihteeseen ajoittui metsämarssi. Istutimme noin 10 000 
kuusen tainta Kouvolan Saverolle, melko lähelle kokouspaikkaamme. 
Koronavaroitukset ja ohjeet olivat jo tulleet ja niitä kunnioitettiin. 
Keski-ikämme ja riskiryhmäläiset huomioiden säilytimme hienosti 
turvavälit. Oleskelu isolla aukiolla ei ollut esteenä ja klubiveljet 
nauttivat yhdessäolos-ta useana päivänä.
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sydäniskurihanke Vanhusten virike CD:t
kLubin ToiMiaLuEELLa väestön ikärakenne vanhenee. 
Palvelut ja avunsaanti etäisyyksien puitteissa kuitenkin 
samalla heikkenee, jota nyt vallitseva koronaepidemia 
vielä vaikeuttaa.

LC Kaipiainen on osaltaan kiinnittänyt asiaan huomi-
ota. Yksi aktiivinen uusi lähimmäisen huolehtimishanke 
on sydäniskureiden hankinta klubin toimialueille. 

Klubi sai hankkeeseen tukea Arne Ritari -säätiöltä ja 
näin hankittiin kaksi iskuria.

Klubi kysyi alueen väestön                                      
mielipidettä sijoituspaikoista 

sijoiTuspaikoiksi 
etsittiin sopivia koh-
teita. Laite tulisi olla 
mahdollisimman 
monen tavoitettavis-
sa. Helposti löydet-
tävissä ja - saata-
villa, toive 24/7, eli 
kellon ympäri, sillä 
sydänoireet ja -avut 
eivät katso aikaa 
eikä paikkaa.

Klubin Facebook 
sivuilla sekä paikal-
lislehti Keskilaak-
son avulla pyydet-
tiin vinkkejä, missä 
laitteet tulisi sijaita. 
Liikkalassa ja Kai-
piaisissa toimivissa 
ensivasteryhmissä iskurit jo ovat käytössä, joten sijoitus-
paikoiksi valikoitui Saaramaa ja Sippola.

kuvassa keskellä päiväkodin 
joht. Tiina Hänninen ja klubi-
jäsenet sami suok-nuuti (vas.) 
ja Helmut Wiemers. (kuva: 
stiina kokkonen).

Xylitolia klubin 
toimialueen 
päiväkoteihin

kLubi Hankki vuoden xylitol-pastillit toimialueensa päiväkotei-
hin. 30 kg:a Herra Hakkarainen -xylitol pastilleja jaetaan Kouvo-
lan alueelle; Kaipiaisten, Sippo-lan ja Utin päiväkotilapsille. 

Aina hoitopäivänä, ruokailun jälkeen, lapsi saa oman Herra 
Hakkaraisen, hygieenisestä annostelijasta.

sydäniskuri sippolan salessa kuvas-
sa klubista jouko anttila sekä Mer-ja 
aho salesta

yHTEisLauLu on tunnetusti mieluista ja suosittua yhdes-
säoloa, joka tukee vanhusten ja muis-tisairaiden elämän 
laatua. Vanhat laulut nostavat muistoja mieleen ja tutut 
laulun sanat nousevat huulille, vaikka puhekyky olisi jo 
kadonnut. 

Jyväskyläläinen kuoro Harjun Laulu on julkaissut 2 
yhteislaulu-CD:tä, jotka ovat help-pokäyttöisiä kaikkien 
lauluhalukkaiden iloksi. 

Kuorolaiset laulavat yksiäänisesti ja säestyksenä on har-
monikka, kitara tai piano. Lauluiksi on valittu erityisesti 
vanhemman ikäpolven suosikkikappaleita. Laulujen sä-
velkorkeus ja tempo on sovitettu yhteislauluun sopivaksi, 
joten lauluihin on helppo yhtyä mukaan. CD-levyjen mu-
kana seuraa lauluvihkot, joihin on painettu laulujen sanat 
isolla tekstillä. 

LC Kaipiainen on hankkinut omaksi molemmat CD:t, 
joissa on yhteensä 64 yhteislaulua.

Levyt on tarkoitettu lainattavaksi klubin toimialueen 
vanhus- ja hoitokodeissa käytävissä virikepäivissä tai –ta-
pahtumissa. Tällä aktiviteetilla emme hae tuottoa vaan 
puhdasta ima-gohyötyä

Mainostaulut
aLussa MainiTTu mainostauluaktiviteetti on klubissa 
laajentunut nykyiseen neljän taulukehi-kon omistajaksi. 
Niissä on yhteensä kuusi mainospintaa, jotka takaavat ta-
saisen tuoton. Taulut sijaitsevat VT-6 ja VT-15 varrella klubin 
toimialueella.

klubilla on yhteensä neljä mainostaulua, joista kaksi on mo-
lemmin puoleinen.

g
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jatkoa edelliseltä sivulta

joulumieltä vähävaraisille
LC kaipiaisEn yksi aktiviteetti on ollut lähes koko klubi-
historian muistaa yksinäisiä joulun alla. Klubin jäsen vie 
joulutervehdyksen ja -paketin toimialueen yksinäisille, 
yleensä vanhuksille, joiden luona ei käy sukulaisia tai mui-
ta vieraita. 

Paketti, joka sisältää erilaista säilyvää kuivatavaraa, on 
aina ollut hyvin kiitollisuudella vastaan otettu.

usEaT kLubiT tekevät erilaisia jouluaktiviteetteja, joihin 
nyt korona teki suuren loven. Kauppakeskukset eivät mah-
dollistaneet yhteiskeräysten pitoa ja laajamittaiset keräyk-
set oli unohdettava pandemian takia. 

Tästä nousikin suuri huoli, josta alueen lehdissä myös 
kirjoitettiin.

kLubiHaLLiTuksEMME TEki nopean päätöksen ja hankki 
30 kpl:tta 50 euron lahjakortteja, jotka jaettiin sosiaalisin 
perustein klubin toimialueelle. Tässä apunamme oli kau-
pungin sosiaali-toimi. Heidän tietämyksensä alueen tilan-
teesta ja mahdollisista kohdeperheistä. He myös jakoivat 

kinkkuarpajaiset
kLubiMME on pitänyt kinkkuarvontoja jo muutaman 
vuosikymmenen. Se on hyvä ja varma-tuottoinen aktivi-
teetti. Arpojen myyntimäärä on kasvanut viime vuosina 
kysynnän myötä.

Viime vuosina olemme arponeet 30 kinkkua. Eli 35 % 
tuotosta. 1200 arpaa on suht helppo myydä, ostajat tietä-
vät arpatuoton kohderyhmän - ja ainahan on mahdollisuus 
myös voittaa.

kokoustoiminta
Toki, korona on myös halvaannuttanut klubin toimin-
taa. Loppuvuodesta -20 alkaen ei enää ole läsnäolokokouk-
sia pidetty. Myös, aina niin odotettu marraskuinen vuosi-
juhlakin siirret-tiin tälle keväälle ja ehkä joudutaan vielä 
siirtämään. Klubikokouksiin olemme opetelleen erilaisia 
etäyhteyksiä, Zoom, Meet, Teams ym. – harjoittelu on tuo-
nut tulosta. Kyllä vanha-kin jäsen oppii, jos haluaa… 

LC kaipiainen/ Timo joukanen

 

Lahjakortit 
30 kpl á 50e

jouLukuussa MikkELin kaupungin neljä klubia piti 
kokouksen lastentapahtuman järjestämiseksi. Totesim-
me, ettei tässä korona vaiheessa uskalleta järjestää tapah-
tumaa, päätimme että jokainen klubi lahjoittaa vähäva-
raisille jouluiloa.

MikkELin LC naisVuori ja LC porrassaLMi luo-
vuttivat joulumuistamiset vähävaraisille lapsiperheille 
ruokakassi lahjakorttien muodossa. Lahjakortit otti 
vastaa Hope ry jakaakseen lahjakortit niitä tarvitseville. 
Lahjoituksen määrä oli kahdelta klubilta 20 kpl 50€ lah-
jakortteja.

LC MikkELi/naisVuori tapasi lokakuussa Säynätin-
kodalla sieniretken merkeissä.
Sienet eivät olleet se pääasia, vaan kuulumisten vaihto ja 
makkaranpaisto nuotiolla.

riksa-pyöräN lahjoitus Essotelle Mikkelissä Arne 
Ritari- säätiön tuella.
    Muutama leijona oli mukana riksapyörä-kurssilla 
opettelemassa  kyyditsemään vanhuksia ja liikuntaestei-
siä kevään tullen.

Erilaisia tapoja järjestää 
klubitapaaminen

kuvassa naisvuoren ja porrassalmen presidentit natalia ja arno 
narits ja jari ja Maire Vierikko.
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kuLMaT kunToon! -talkoo-
tempauksen tavoitteena on saa-
da miljoona suomalaista tuunaa-
maan lähiympäristöä kuntoon 
leijonien ja leojen kanssa. 

Nyt on oiva tilaisuus täyden-
tää klubien palveluvalikoimaa 
sekä saada jellonatoiminta räis-
kyvästi ihmisten pariin. 

Toiminta käynnistyy                         
jo kevään aikana

TaLkoiLua Voi jÄrjEs-
TÄÄ ympäri vuoden. Toiminta 
huipentuu vuosittain elokuun 
viimeiselle seitsemälle päivälle. 

Vuonna 2021 Kulmat kuntoon! 
-talkoiluviikko järjestetään 
25.-31.8.2021. Lähde toimi-
maan nyt!

Talkoilu voi olla lähitienoi-
den siivousta sekä muuta 
kotikulmien ja lähiympäristön 
tuunausta, kuten vieraslajien 
kitkemistä, purotalkoita tai 
arvokkaan kulttuurikohteen 
korjausta. Mitkä asiat kaipaa-
vat kulmillasi tuunausta? 

aLuEfooruMEissa tuli 
usein esiin klubikokoukset 
korona-aikana, sekä klubin 
tilanne ja virkailijoiden ni-
mittämisvaikeus tehtäviin. 
Patentti- ja rekisterihallitus 
on 3.9. hyväksynyt klubille 
mallisäännöt joita klubit voi-
vat miettiä käyttöönsä. Hel-
postusta on mm.:
    Klubin hallitusrakenteen 
muuttaminen siten, että 
hallituksessa voisi mini-
missään olla vain 5 jäsentä. 
Enemmänkin on sallittu tar-
peen mukaan.
    Kuukausikokousten sijaan 

voi olla kuukausitapaami-
sia. Näinhän on monessa 
klubissa jo toimittu vaikka 
se ei aina ihan sääntöjen mu-
kaista ole ollutkaan.
    Etäosallistuminen klubi-
kokouksiin, sääntömääräi-
siin kokouksiin ja ylimääräi-
siin kokouksiin. Tällainen 
tarve tuli erityisesti esiin 
viime kevään pandemia-
tilanteessa. 
Lisätietoja liiton sivulta 
(vaatii jäsenkirjautumisen):   
https://www.lions.fi/jase-
nille/lionstoiminnan_saan-
toja/

kannaTTaa EHDoTTo-
MasTi tutustua ja miettiä 
palvelisivatko nämä uudet 
mallisäännöt paremmin 
oman klubinne toimintaa. 
Huomioikaa kuitenkin en-

sin klubinne omat säännöt 
siitä, miten päätös muutok-
sista on tehtävä.
Jos mallisäännöt kelpaavat 
sellaisenaan klubillenne on 
kustannus vain 50 €.

klubillasi mahdollisuus pienentää 
hallituskokoonpanoa uusien sääntöjen avulla

jellonien kulmat kuntoon! 
-haaste kiirii yli valtakunnan

Kaikenikäisten
juttu

Talkoilua

Ulkoilua

kErro MyÖs, että nyt ollaan 
liikenteessä maan laajuisesti. 
Tehkää klubien kanssa yhteistyö-
tä ja valitkaa yhteinen yhteys-
henkilö, esim. palvelujohtaja. 

Haasta tuunaukseen mukaan 
ensiksi esimerkiksi paikallinen 
koulu tai asukasyhdistys. Kasvata 
haastettua joukkoa vuosittain. 

LaiTETaan arVokas tieto 
kiertämään. Jaa tietoa tapah-
tumastasi ryhmässä. Voit jakaa 
myös omia tuunaus-, järjestämis- 

ja tapahtumavinkkejäsi. Saat 
sieltä myös vinkkejä sekä tietoja 
erilaisista muista tapahtumista. 

Ryhmä on avoinna myös muil-
le kuin meille leijonille. Kutsu 
tuttujasikin mukaan ja postaa 
faceen tapahtumakuvia!

VasTuuLLisuus ja HaLu 
toimia oman ympäristön 
puolesta vahvistuu ihmisten 
parissa. Mikä parasta, ympä-
ristö on yksi leijonien kansain-
välisistä painopisteistä ja se 

tarjoaa hurjan monta tapaa 
tehdä hyvää. 

Liity tulevaisuudentekijöi-
den uskaliaaseen joukkoon 
ja innosta muitakin mukaan. 
Muista, että ympäristötyön 
lisäksi voit tehdä muutakin 
palvelutyötä.

Lisätietoja saat ottamalla 
yhteyttä puhtaatvedet@

lionstoimisto.fi 

https://www.lions.fi/jase-nille/lionstoiminnan_saan-toja/Kannatt
https://www.lions.fi/jase-nille/lionstoiminnan_saan-toja/Kannatt
https://www.lions.fi/jase-nille/lionstoiminnan_saan-toja/Kannatt
https://www.lions.fi/jase-nille/lionstoiminnan_saan-toja/Kannatt
https://www.lions.fi/jase-nille/lionstoiminnan_saan-toja/Kannatt
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Kansainväliseksi johtajaksi 
kuusi ehdokasta kaudelle 2022-2024
Suomen vuoro on jälleen asettaa kielitaitoinen ja yhteistyökykyinen eh-
dokas kansainvälisen hallituksen jäseneksi toimikaudeksi 2022–2024.

Samasta piiristä voi olla vain yksi ehdokas, joka valitaan piirin vuosiko-
kouksessa keväällä 2021. Moninkertaispiirin ehdokas valitaan liiton vuo-
sikokouksessa Turussa 12.6.2021. Valituksi tullut esitellään Europa Forum 
-kokouksessa Thessalonikissa Kreikassa 7.–9.10.2021 sekä NSR-kokoukses-
sa Islannissa 2022.

Lopullinen valinta ID-tehtävään tapahtuu kansainvälisessä vuosiko-
kouksessa New Delhissä 1.-5.7.2022.

Määräaikaan mennessä tehtävää on hakenut kuusi ehdokasta.
pDG björn Hägerstrand, LC Åland/Culinaria (107-A)
ipCC aarne kivioja, LC Helsinki/Pakinkylä (107-N)
pCC Marja-Leena knuutinen, LC Turku/Aurora (107-A)
pCC Heidi rantala, LC Tampere/Siilinkari (107-E)
CC Matti reijonen, LC Vampula (107-M)
pCC pirkko Vihavainen, LC Juva/Luonteri (107-D)

lioNs piiriN 107-D 

Vuosikokous
      

lauantaina 24.4.2021 klo 10.00 alkaen.
Kokous on etäkokous Go To Meeting -ohjelmalla. 
(linkki ja ohjeet lähemmin mm. kuvernöörin kirjeissä ja piirin kotisivuilta).

Kyösti Skippari, piirikuvernööri 2020–2021 LC Kouvola/Hansa

Liiton ehdokkaat on asetettu 
tulevalle kaudelle
suomeN lioNs-liitoN ehDokkaat kauDelle 
2021-2022 oN asetettu.
Varapuheenjohtajaehdokkaaksi on asetettu kolme ehdokasta: C-piirin 
piirikuvernööri DG nina Moilanen, LC Vihti/Nummela, A-piirin aiempi 
piirikuvernööri IPDG Heikki Mäki, LC Paattinen ja N-piirin piirikuvernööri 
Markku Vesikallio, LC Helsinki/Pakinkylä.
Puheenjohtajaehdokkaaksi on ehdotettu nykyistä varapuheenjohtajaa 
sanna Mustosta. Kannatustodistuksen antoi Mustosen klubi, Kirkkonum-
mi-Kyrkslätt/NICE B-piiristä.
Ehdokkaiden asettamisaika päättyi 15.1.2020 klo 15.45.

Kokous pidetään konkreettisesti osoitteessa: 
Porukkatalo, 3.krs., Savonkatu 23, 45100 Kouvola
l	Kokouksessa käsitellään Lions-piiri 107-D sääntöjen mukaiset asiat.
l	Läsnä on kuvernööri ja piirisihteeri sekä riittävä määrä kokousvirkailijoita
 jotta päätösvaltaisuus voidaan todeta.
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OleN 56-vuotias yrittäjä Jaalasta. Tällä hetkellä 
pyrin ajankäyttöni suunnittelemaan niin, että päivät 
panostan yrityksen tehtäviin ja muun ajan käytän 

Lions-toimintaan.
Aiemmin olin mukana myös aktiivisesti yrittäjäjärjestön eri 

tehtävissä paikallisesti seka alueellisesti.̈ Kun minut vuonna 
2009 kutsuttiin Lions Club Jaalan jäseneksi en voinnut arvata, 
että vuonna 2021 olen ehdokkaana 1.VDG:n tehtävään kaudek-
si 2021-2022.

Olen tuntenut kiinnostusta osallistua myös paikallista 
toimintaa laajemmin Lions-tehtävien hoitamiseen. Nyt, kiitos 
kaikille luottamuksesta toimin 2.VDG:n tehtävissä ja haen ensi 
kaudeksi 1.VDG:n tehtävää eikä innostus Lion-toimintaan ole 
yhtään vähentynyt.

Kauden alussa ehdin tehdä jonkin verran klubivierailuja 
mutta taudin leviäminen ja kiihtyminen eri alueilla keskeytti 
vierailut.

Tämä on todella harmillista koska pidän juuri klubivierailuja 
tämän tehtävän yhtenä parhaimmista asioista. Vierailuilla 
saa vietyä oman viestin klubeille ja saa itse hyvän käsityksen 
klubin toiminnasta ja lisäksi tulee paljon uusia ystäviä.

Harmiksemme tällä kaudella ”korona” on tehnyt toimintam-
me joka tasolla erittäin haasteelliseksi mutta sopeutumalla ti-
lanteeseen ja ottamalla uusia keinoja käyttöön olemme kaikki 
yhdessä saaneet toiminnan jatkumaan melko hyvin olosuhteet 
huomioiden.

Auttamisen tarve tämän Covid-viruksen myötä on vain kas-
vanut ja meitä Leijonia ja tekemäämme työtä tarvitaan entistä 
enemmän. Meidän täytyy vain huomioida ohjeet ja rajoitukset 

l	s. 1965 Jaala
l  Klubi LC Jaala
l	Yrittäjä
Lionstoiminta ja palkitsemiset
 l	Lion vuodesta 2009
 l	Klubin rahastonhoitaja 2010-2011
 l	Klubin presidentti 2016-2017
 l	Lohkon puheenjohtaja 2017-2018
 l	Klubin jäsenjohtaja 2019-2020
 l	Kotimainen 100% presidentin ansiomerkki 2017
 l	Lohkon puheenjohtajan palkinto 2018
 l	2. VDG 2020-2021

Markku 
PAAvOlAInen

Kauden 2021-2022  2 varapiirikuvernööriehdokas

Kauden 2021– 2022  
1 varapiirikuvernööriehdokas

1.VDG ehdokas

Markku Paavolainen

l	Syntynyt: 15.06.1947, Savonlinna
l	Ammatti: Yrittäjä, eläkkeellä
l	Klubi: LC-Kouvola/Ritarit
l	Puoliso: Anne Lassila
l	Lapset: Hanna (46), Tiia (22)
l	Kielitaito: Suomi, välttävä englanti

Lions toiminta:
l	Klubisihteeri 1987-1988
l	Varapresidentti 1988-1989
l	Presidentti 1989-1990 
 LC-Kouvola/Hansa
l	Lohkon puheenjohtaja 1998-1999
l	Alueen puheenjohtaja 1999-2000
l	DC 2004-2005 ARS/LCIF
l	DC 2005-2006 ARS
l	DC 2006-2007 ARS
l	DC 2007-2008 ARS
l	DC 2008-2009 ARS
l	Digikampanja pj. D-piiri 2007
l	Presidentti 2010-2011 ja 2018-2019 
 LC-Kouvola/Ritarit

Osallistumiset:
l	Lions-johtajakoulutus Lahti 1998
l	Senior Lions Leadership Institute 
 2009 Tampere
l	SLL:n vuosikokoukset 30 kertaa
l	Klubikokoukset 35 vuotta 100%

Palkitsemiset:
l	Melvin Jones Fellows 2005 LC- Kouvola/Hansa
l	Lions-ansiomerkki yhdellä ruusukkeella
l	AR-säätiön ansiomerkki yhdellä ruusukkeella
l	AR-säätiön ansiomerkki kahdella ruusukkeella
l	Piirikuvernöörin tunnustuspalkinto 
 (extension) 2009
l	Piirikuvernöörin tunnustuspalkinto 
 2000 ja 2005
l	Piirikuvernöörin ansiotähti 1999 ja 2006
l	Klubin 100% presidentinpalkinto, 
 useita klubipalkintoja

lASSIlA elo Aulis Uolevi

sekä mukauttaa toimintamme ajan vaatimusten mukaan. 
Muistakaa, että   tämä pahuksen virus ei meitä lannista vaan 
yhdessä selviämme tästäkin vastoinkäymisestä entistä vah-
vempina.



K un kaikki on toisin. Ihan kaikki ei ehkä 
koronankaan aikaan, mutta moni asia on 
muuttunut viime maaliskuun jälkeen. 

Monta matkaa jäi tekemättä ja monta kohtaamis-
ta kokematta. 

Mietin, että miten yhteyksiä oltaisiin tällai-
sessa tilanteessa pidetty minun lapsuudessani 
50-luvulla. Ei olisi voitu tavata, niin kuin ei nyt-
kään. Miten olisin nähnyt mummoani tai kuul-
lut hänen äänensä, kun edes lankapuhelimia ei 
ollut. 

Nyt on kuitenkin paremmin, vaikka me hy-
vään tottuneet ihmiset usein mielemme pahoi-
tammekin. Ajattelen isääni ja hänen sukulaisi-
aan. He joutuivat jättämään kotinsa, lähtemään 
evakkoon ja rakentamaan elämäänsä vierailla 
seuduilla. Minulla on kaikki hyvin.

yHTEyksiEn HoiTaMisEsTa

oLEMME ViETTÄnEET lastenlastemme syntymä-
päiviä virtuaalisesti ja jutelleet heidän kanssaan 
watsapissa. Ikävä on kuitenkin kova. 

Kaipaan myös ystävien tapaamista kasvok-
kain. Internet tuo nyt heidät meidän tupaan. 
Samoin saan monet leijonat ympäri maailman 
tietokoneeni näytölle. 

Sen sijaan, että lähtisin onnibussilla matkaan, 
olen istunut lukemattomissa nettikokouksissa 
omassa työhuoneessa - meikittömänä ja tukka 
sekaisin. 

Osaakohan sitä enää ruokakauppaa, apteekkia 
ja kirjastoa kauemmas lähteäkään! 

DiGiÄ

on puHuTTu jo jonkin aikaa, että leijonienkin 
on aika uudistaa käytänteitä ja loikata digiai-
kaan. Se aika tulikin yhtäkkiä ja pyytämättä. 

Klubeissakin voidaan käyttää tämä vaihe hy-
väksi. Sitä voitaisiin hyödyntää myös myöhem-
min hybridikokoontumisissa, jolloin ne, jotka 
eivät syystä tai toisesta pääse fyysisesti paikalle, 
voisivat osallistua virtuaalisesti, jos sellainen 
mahdollisuus on olemassa. 

Klubijäsenten sisäisten yhteyksien säilyttämi-
nen on näinä aikoina erityisen tärkeää. Laitetaan 
luovuutemme likoon, että pääsemme tämän ajan 
läpi, kunnes taas voimme kokoontua yhteen ja 
tehdä hyvää yhdessä.

THinkinG bEyonD THE boX

yHTÄ TÄrkEÄÄ kuin pitää sisäiset yhteydet 
kunnossa, on myös kurkistaa oman klubin ulko-
puolelle. Se on mahdollista nytkin. Nettikokoon-
tumisia voidaan klubitilaisuuksien lisäksi järjes-
tää myös lohkon, alueen ja piirin sisällä. 

Liitto on jo järjestänyt useita webinaareja, jois-
sa voi tutustua lions-toiminnan antamiin mah-
dollisuuksiin. Kansainvälisiä webinaareja on 
myös tarjolla. Mistä niistä saa tietoa? 

Seuraamalla esimerkiksi liiton kotisivuja ja 
lions.org-sivuja löytää tietoa, samoin face boo-
kista. Sieltä saa myös uusia ideoita toimintaan ja 
siellä voi vaihtaa ajatuksia yhteiseksi hyväksi. 

Kun tilanne sallii, lähdetään tutustumaan kas-
vokkain muihin klubeihin ja kauemmaksikin. 

Tehdään yhteistyötä muiden yhdistysten ja yh-
teisöjen kanssa. Sillä tavalla parhaiten voimme 
tehdä hyvää lähimmäistemme hyväksi omalla 
paikkakunnalla, Suomessa ja maailmalla.

kEsÄÄ koHTi

EnTÄ jos TÄMÄ poikkeuksellinen aika jatkuu 
vielä pitkään? Eläkelomalaisella (lapsenlapsen 
suusta kuultuna) kaikenlaista tekemistä löytyy 
kotipiiristä. 

Odotan kovasti, että pääsen metsänhoitohom-
miin. Se tekee hyvää mielelle ja hauiksille. 

Samalla valmistaudun uudemman kerran 
kansainvälisen hallituksen jäsenen (ID) vaaliin. 
Siihen tarvitsen piirin vuosikokoukselta kanna-
tustodistuksen. 

Varsinainen vaali on liiton vuosikokouksessa 
kesäkuun alussa. Nähtäväksi jää, miten se pide-
tään. Se selviää kevään aikana. 

Minun lisäkseni viisi muuta hyvää ehdokasta 
on jättänyt hakemuksensa, joten mielenkiintoi-
nen vaali on odotettavissa. Päivittelen elämääni 
face book -sivullani, joka löytyy nimellä ’Pirkko 
Vihavainen ehdolla suomalaiseksi ID:ksi’. 

Jatkan palvelua Sydämellä – ja tietysti myös 
järjellä.
Toivotan kaikille D-piiriläisille perheineen ilon 
hetkiä ja kevään valoa

Lion pirkko Vihavainen
LC Juva/Luonterin sihteeri
Liiton puheenjohtaja 2018 – 2019 

Pirkon koronamietteitä
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Yhteishankinta Heinolan Lions clubeilla

HEinoLan Lions CLubiT teki-
vät yhteishankinnan lahjoit-
tamalla kaksi älytelevisiota 

palvelukeskus Hopeasiltaan.
Myös Heinolan seurakunta lahjoitti 

yhden älytelevision omana hankkee-
naan kyseiseen kohteeseen.

Lahjoituksessa olivat mukana LC 
Heinola/Heinola, LC Heinola/Jyrän-
kö, LC Heinola/Sillat, LC Heinola/
Kailas ja LC Heinola/Tähdet.
Euronics Pekkala toimitti televisiot 
perille ja viritti ne käyttövalmiiksi.

HopEasiLLan asukkaat ottivat 
televisiot iloiten vastaan. Koronan 
vuoksi vierailijoita ei oikein päästetä 
tapaamaan asukkaita. Lisäksi yhteiset 
ohjelmanumerot muiden ikäihmisten 
kanssa on nyt koronan vuoksi jää-
hyllä, joten älytelevisiot sisältöineen 
tuovat paljon virikettä asukkaiden 
arkeen.

pyynnÖT älytelevisioista esittivät 
Hopeasillan palveluesimiehet ja täs-
tä saimme aikaan klubien yhteisen 

yhteishankintakohteen jota Piiriku-
vernöörimme on monesti toivonut ja 
näin voimme vahvistaa klubien välis-
tä yhteistyötä, sovimme että lohkon-
puheenjohtaja hoitaa klubien välisen 
tiedottamisen ja varojen keräämisen.

Kiitos kaikille Lions Clubeille, 
yhdessä olemme enemmän.

LC Heinola/Sillat 
kai pynnönen LPJ

Hopeasiltaan älytelevisiot

HEINOLAN
KALA- ja TAVARA-
MARKKINAT
Satamassa 8.8.2021 klo 10–18

Järj. LC Heinola Sillat
Myyntipaikat ja lisätiedot: 
Petri Häkkinen p. 040-5470 757

22

Henkilökunta oli iloinen saadessaan Hopeasiltaan älytelevisiot jotka tuovat paljon iloa ja virikkeitä asukkaiden arkeen.
Euronics pekkala toimitti televisiot perille ja viritti ne käyttövalmiiksi.

LC-Heinola/Kailas

Järj. LC-Heinola/Sillatw

 HEINOLAN
 MAALAISMARKKINAT  
 2021 PERUTTU
 koronatilanteesta johtuenPerinteiset
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koronan vaikutus klubitoimintoihin

Hirvensalmi

hirvensalmi.fi

Tervetuloa Hirvensalmelle, 
koe ja ihastu!

Hyvän päivää Hirvensalmella
Lokakuun 8. pÄiVÄ, mikä on Lions-liikkeen perusta-
mispäivä vuonna 1917, vietetään Suomessa lionstoimin-
nan Hyvän Päivänä. Hyvän Päivä koskee kaikkia lähes 
22 000 vapaaehtoistyöhön sitoutunutta lionia noin 900 
lionsklubissa eri puolilla maata. 

Teemapäivän tarkoituksena on tehdä tunnetuksi pai-
kallisten leijonien toimintaa ja kertoa klubien monista 
tavoista tehdä hyvää – näin myös Hirvensalmella. Hir-
vensalmen tapahtuma on kohdistunut päivähoitoikäisiin 
lapsiin hoitajineen jo vuosia – voidaankin sanoa liki pe-
rinteisesti.

Tänä vuonna tilaisuus järjestettiin poikkeuksellisesti 
Hirvensalmella kahdessa paikassa, kirkonkylällä Hei-
kinniemen Muistolan ympäristössä ja Lahnaniemen 
koululla. Muistolan maisemissa olivat päiväkoti Ompun 
lapset hoitajineen ja Lahnaniemen koululla paikallisen 
päivähoitopaikan lapset. Lisäksi molemmille paikoille 
oli yhteisellä lehtikutsulla toivotettu tervetulleiksi kaikki 
alle kouluikäiset lapset hoitajineen. 

Yhteensä kolmisenkymmentä lasta hoitajineen vietti 
kanssamme Hyvän Päivän tapahtumaa, missä nautimme 
grillimakkaraa ja pillimehua. Monivuotisena viihdyttä-
jänä molemmissa tilaisuuksissa oli totutusti meille tele-
visiostakin tutuksi tullut savolaistonttu Viänänen, alias 
Erkki Teittinen mukaansa tempaavilla lastenlauluilla, 
joihin lasten oli helppo yhtyä.

Teksti ja kuva juhani Manninen

niin HirVEnsaLMEn Leijonien 
toiminnot kuin muidenkin 
klubien tapahtumat ”kärsivät” 

koronasta aiheutuvien kokoontumis-
rajoituksien vuoksi.

Hirvensalmella peruuntuivat Hyvän 
Päivän tapahtuman ohella Jouluinen 
puurotilaisuus sekä Lions-viikon pe-
rinteisenä tilaisuutena Heikinniemen 
Palvelukeskuksen asukkaille järjestet-
ty talvinen musiikkihetki täytekakku-
tarjoiluineen.

Samoin joutuvat keväiseen Jäänläh-
töarvaukseen tottuneet veikkaajat pet-
tymään, sillä arvausten myynti ei olisi 
voinut onnistua rajoitusten puitteissa.

jouLuTErVEHDyksiÄ LÄHETiMME 
kummiklubillemme LC Tuusniemelle 
ja ystävyysklubeillemme LC Helsinki 
Herttoniemelle ja L Tallinn Citylle.

Tervehdimme joulukorteilla Palvelu-
keskuksen asukkaita Heikinniemessä 
sekä yhteistyökumppaneitamme ja 

aikuiskummipoikaamme jouluaattona 
81-vuotispäiviään viettänyttä Tauno 
Marttista. Kummityttöämme muis-
timme samoin pienellä lahjalla terveh-
dyksen lisäksi.

Paikallislehtemme Hirvensalmelai-
sen välityksellä saivat lukijat jouluisen 
tervehdyksemme tulevan vuoden pal-
velutoivotuksen kera.

klubi-iltojemme kokoontumisia 
olemme joutuneet peruuttamaan, mut-
ta yhteydenpitoa ja tarvittavat päätök-
sen olemme tehneet ”nettikokouksin” 
– asioiden tullen näinkin hoidetuiksi. 

Saattopalvelu on osaltamme jatku-
nut ja sen tarve ei ole ainakaan kun-
nassamme vähentynyt.

suurEn kiiToksEn omaavana ja 
erittäin harvinaisena ja merkittävänä 
tapahtumana klubillemme oli edes-
menneen veljemme ja hänen vaimon-
sa tekemä testamenttaus klubimme 

toimintojen tukemiseksi. Kiitokseksi 
saamastamme testamentista teimme 
ja kustansimme klubina seurakunnan 
kanssa lahjoituksen antajien haudalle 
50-vuoden hoitosopimuksen. 

noiTa TEsTaMEnTTiVaroja tu-
lemme kohdistamaan pidemmällä 
aikajaksolla paikkakuntalaisten niin 
opiskelijoiden kuin lapsiperheidenkin 
tukemiseen muiden mahdollisten eri-
tyiskohteiden ohessa.

Näin toteutamme järjestömme tun-
nusta - We serve- Me palvelemme - us-
koaksemme parhaimman mukaan.

Teksti pDG juhani Manninen
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Hirvensalmen Leijona-
veljet kunniatehtävässä

itsenäisyyspäivän tapahtumat Hirvensalmella

iTsEnÄisyyspÄiVÄn ta-
pahtumien aluksi Hir-
vensalmen Leijonat sy-

tyttivät hienoisen tuulen 
vallitessa kynttilät sankari-
vainajien haudoille, muisto-
merkeille ja edesmenneiden 
leijonien sekä Mannerheim-
ristin ritari Pauli Tantun 
haudoille.

s E u r a k u n T a p a s T o r i 
Päivi Liukkonen siunasi 
remontoidun entisen vilja-
makasiinin vainajien säily-
tystilakäyttöön. Kunnoste-
tun tilan kylmiöissä voidaan 
säilyttää enimmillään yhtä 
aikaa kuutta vainajaa odot-
tamassa siunaamistaan. 

Merkittävänä muutoksena 
ja parannuksena säilytyksen 
lisäksi on tilan sisäänkäyn-
nin uusiminen niin ovien 
kuin tasatun esteettömän 

kulunkin osalta.
Jumalanpalvelus suoritet-

tiin annettujen ohjeiden ja 
rajoitusten puitteissa muis-
taen eritoten itsenäisyy-
teemme vaikuttaneita arvoja 
ja uhrauksia.

sEppELEiDEn LaskuT suo-
ritettiin niin paikallisen ve-
teraanijärjestön, Hirvensal-
men kunnan ja seurakunnan 
kuin Leijonienkin toimesta 
eri muistomerkeille lippu-
vartion tehdessä kunniaa.

Juhlapuheen piti seura-
kunnan edustajana kirk-
kovaltuutettu ja lion Antti 
Heinikainen painottaen 
nuorten tietämystä tai tietä-
mättömyyttä itsenäisyytem-
me vaiheista ja nykypäivän 
haasteita etenkin yhteishen-
gestä ja yhteisistä panostuk-
sista globaalissa maailmassa.

Vuosia jaTkunuT 
saattopalvelu Lions 
Club Hirvensalmes-

sa sai syyskuun lopulla to-
dellisen kunniatehtävän 
monien aiempien joukossa, 
saattaa haudan lepoon vii-
meinen hirvensalmelainen 
tunnuksen omaava sotave-
teraani Matti Ruhanen. 

Olemme saaneet olla saat-
tamassa useita veteraaneja 
matkan varrella, kaikkien 
saattojen ollessa aina arvos-
tettuja kunniatehtäviä. Mut-
ta tämä kunnan viimeisen 
veteraanin hautaan saatto 
tuntui erityisen voimallises-
ti mukana olleisiin. 

saMaLLa kun tuo tehtävä 
oli viimeinen veteraanisaat-
tona ja voitiin todeta kaikki-

en paikallisten veteraanien 
siirtyneen tuon puoliseen. 

Siihen samalla päättyy 
myös osa Suomen historiaa 
paikallisten veteraanijärjes-
töjen muuntautuen vuorol-
laan perinneaikaan – näin 
myös Hirvensalmella.

Teksti juhani Manninen
kuva pepe Hölttä

        LC JaaLa JärJestää 

Jaalan 
Markkinat 

LiikasenmäeLLä Lauantaina 
La 7.8.2021 kLo 9.00-15.00

kaikissa tapahtumissa oli 
yllättävän paljon osallistujia 
kokoontumisrajoituksista 
huolimatta, kaikkien huo-
lehtien suojaamistoimenpi-
teet kiitettävästi annettujen 
ohjeiden mukaan.

Aiemmin ilmoitettu itse-
näisyyspäivän kahvitilai-
suus jouduttiin perumaan 
tunnetuin syin.

yHTEisEsTi voitiin todeta, 
etteivät sinivalkoiset Suo-
men liput liehu saloissamme 
aiheetta. Itsenäisyys on vaa-
limisen ja esi-isiemme uhra-
usten arvoinen asia. Meidän 
kiitos ja kunnioitus kuuluu 
heille!

Teksti juhani Manninen



kuuLaana Loka-
kuun lauantai-
aamuna, kun päivä 

on kirkastumassa maastos-
ta kohoavan sumun takaa, 
on mukavaa olla liikkeellä. 
Näin totesivat puolen tusi-
naa työvaatteisiin sonnus-
tautunutta miestä, jotka 
kokoontuivat erään omako-
titalon tontille Lappeenran-
nan Muukossa. 

Mitä onkaan tekeillä, onko 
kysymys hirvenmetsästyk-
sestä? Eipä suinkaan, vaan 
kyseessä on Lions Club Lap-
peenrannan järjestämät tal-
koot, jossa tarkoituksena on 
kaataa muutamia koivuja ja 
pilkkoa ne klapeiksi.

MiHin LionskLubi tarvitsee 
klapeja? LC Lappeenrannan ku-
luvan kauden presidentti Seppo 
Kinnunen valaisee asiaa. 

– No emme toki tee klape-
ja omaan käyttömme, vaan 
valmistaudumme toimitta-
maan polttopuita sellaisille 
niitä tarvitseville, jotka ei-
vät itse pysty niitä hankki-
maan. 

Keskeinen osa lionstoi-
mintaa on avuntarpeessa 
olevien lähimmäisten autta-
minen eri tavoin. Klubimme 
on vuosien mittaan tarjon-
nut esim. monille vanhuksil-
le apua heille toimitettujen 
polttopuiden kuljetuksessa, 
pilkkomisessa ja pinoami-
sessa. 

Jalostimme palveluaja-

tusta vähän pidemmälle. 
Kun ilmeni, että joillakin 
klubimme jäsenistä on yli-
määräistä puuta tontillaan, 
niin päätimme työstää tal-
koilla valmista klapia kui-
vumaan. Sitä voimme sitten 
tarvittaessa nopeallakin ai-
kataululla toimittaa tarvit-
seville. 

Avunpyyntö voi tulla 
esim. seurakuntien dia-
koniatyöltä tai kaupungilta. 
Tai ihan vain yksittäiseltä 
henkilöltä, joka itse tai jonka 
tiedossa on syystä tai toises-
ta avun tarpeessa oleva hen-
kilö. 

– Emme veloita palvelus-
tamme, mutta avuntarpeen 
pitää olla todellinen, muis-
tuttaa Seppo. 

nÄissÄ TaLkoissa merkit-
tävää roolia näyttelee erään 
klubilaisen lähipiiristä lai-
naksi saatu klapikone. Le-
miläinen keksintö on laite, 
jonka avulla yksikin mies 
voi saada nopeasti valmista 
klapia jopa 4 – 5 metrisestä 
ja parhaimmillaan halkai-
sijaltaan 30 – 40 senttisestä 
rungosta. 

Kun tekijöitä on useampia, 
homma tehostuu, ja valmis-
ta poltettavaa syntyy kuin 
tehtaasta konsanaan. Sanan-
mukaisesti liukuhihnalta!

TaLkoojoukko on jakau-
tunut ryhmiin, joista kul-
lakin on oma tehtävänsä. 
Yksi ryhmä kaataa, karsii ja 
katkaisee rungot ja rahtaa 
ne klapikoneen läheisyy-
teen. Toinen ryhmä käyttää 
konetta ja kolmas pinoaa 
valmiin lopputuotoksen eli 

klapit pinoihin noin kuution 
kokoisiin kehikoihin kuivu-
mista varten. Lopuksi pinot 
peitellään kevyesti ilman-
kierto varmistaen. Muuta-
man tunnin ahkeroinnilla 
saatiin aikaiseksi kunnioi-
tettavat noin kahdeksan pi-
nokuutiota valmista klapia.

kokoonTuMinEn erilais-
ten teemojen ja tempausten 
ympärille on lioneille tuttua 
ja mieluisaa tekemistä. 

– Yhteisiä ponnistuksia ja 
aktiviteetteja on runsaasti, 
mutta ei liikaa, toteaa Tero 
Puumalainen, joka on yksi 
LC Lappeenrannan pitkäai-
kaisista jäsenistä ja aktiivi-
nen erilaisiin tapahtumiin 
osallistuja. – Hienointa on, 
kun yhdessä tekemisen tu-
loksena saadaan aikaan jota-
kin konkreettista ja näkyvää 
tulosta, kuten nyt vaikka 
näitä klapeja. 

Varsinaisesta palvelutyös-
tä ja erilaisista auttamis-
projekteista tulee aina hyvä 
mieli siitä, että voi olla avuk-
si ja helpottaa jonkun toisen 
taakkaa, kiteyttää Puumalai-
nen lionstoiminnan ydintä.

PALVELEVA LEIJONA 2020 – 202120

PERHEET - RYHMÄT - KOKOUKSET - JUHLAT
info@hotellisalpa.fi  -  www.hotellisalpa.fi

Liukuhihnatyötä mukavalla porukalla 

klapikone säästää selkää ja nopeuttaa pilkkomista.

” Emme veloita 
palveluistamme, 
mutta avuntarpeen 
pitää olla todellinen”
Seppo Kinnunen 
LC Lappeenrannan presidentti

mailto:info@hotellisalpa.fi
http://www.hotellisalpa.fi
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ristiinassa ei anneta periksi

Ristiinan markkinat
Perinteiset   44.

pe 16.7.2021
Rantapuistossa

Brahentie 33

Varaukset : Markkinavouti 044 716 0600, ristiinan.markkinat@gmail.com

Terv
etul

oa!

LC Ristiina

Kelpo markkinoita 1978 alkaen

Ristiinan apteekki
Ristiinan apteekki

Suomenniemen 
sivuapteekki

Brahentie 16 /015 740 7700 /ma-pe 9–18 ja la 9–14

Kirkonkyläntie 17, 015 666 470
ti, ke ja pe 9–15

ristiinanapteekki.fi

LC risTiinan toi-
minnassa tör-
mättiin koronan 

myötä lukuisiin hankaluuk-
siin. Näin kävi varmasti kai-
kissa muissakin klubeissa. 

LC Ristiinan vuosittaiset 
päätapahtumat ovat olleet 
Ristiinan Markkinat heinä-
kuussa, Veneenuppoamisar-
pojen myynti helmi-maalis-
kuussa sekä vuodenaikoihin 
sopivat kinkku- ja kevätbin-
got. Suunnitelmien mukaan, 
vain arvat myytiin ja vene-
kin upposi ajallaan.

MErkiTTÄVin vaikutus klu-
bin toimintaan oli valitetta-
va, mutta välttämätön, pää-
tös Ristiinan Markkinoiden 
peruuttamisesta. 

Toisaalta yhdistys sai 
tärkeää tietoa tekemäänsä 
päätökseen markkinapai-
kan siirtämisestä yhtenäis-
koulun kentältä Saimaan 
rannalle, kun yksityinen 
markkinajärjestäjä toteutti 
markkinat Uikkalassa. 

Kesän markkinoita kor-
vaamaan syntyi Leijonien 
aloitteesta kuitenkin koko-
naan uusi tapahtuma eli Jou-
lumarkkinat. 

Pitkästä aikaa Leijonat 
pääsivät näyttämään osaa-
mistaan ja olivat järjestelyis-
sä innolla mukana. 

Tämäkin tapahtuma jär-
jestettiin uudella paikalla, ja 
myyjiä sekä näytteilleaset-
tajia oli paikalla heti ensim-

mäisellä kerralla runsaasti. 
Palaute tapahtumasta oli 

erittäin kannustavaa, ja ta-
pahtuma onkin jäämässä 
osaksi klubin toimintaa myös 
tulevina vuosina.

kun ViELÄ syksyllä 2019 
kinkkubingot onnistuivat 
erinomaisesti sekä pelaaja-
määrän, jännityksentäytei-
sen tunnelman että myös 
talouden näkökulmasta, 
jouduttiin kevätbingokausi 
2020 keskeyttämään vain 
parin pelikerran jälkeen. 
Bingoissa kävijöiden määrä 
oli tasaisessa kasvussa, ja 
tapahtuma vakiinnuttanut 
asemansa kyläläisten jou-
kossa kivana yhdessäolona. 

Onnekkaimmat lähtivät 

bingoista kotimatkalle kah-
vi- ja keksipakettien sekä 
lahjakorttien kanssa.

 
Takaiskun jÄLkEEn kat-
seet käännettiin välittömästi 
loppusyksyn kinkkubingoi-
hin, jotta paikkakunnalla 
saadaan odotetut bingopal-
lot jälleen pyörimään. 

Valitettavasti bingokausi 
jäi tälläkin kertaa lyhyeksi. 
Bingoa voitiin pelata vain 
kolme kertaa, kun koro-
nan vuoksi asetetut rajoi-
tussuositukset eivät mah-
dollistaneet enää bingon 
järjestämistä. Moni kinkku 
jäi Ristiinassa vaille omista-
jaansa.

korona on yrittänyt iskeä 
klubeja arkaan paikkaan. 
Takaiskuja on tullut, mutta 
periksi ei anneta. Leijonille 
tärkeintä on yhdessä teke-
minen, ja siitä ei ole luovuttu 
vaikeanakaan aikana. 

Markkinat järjestetään he-
ti kun mahdollista ja bingot 
samoin. Olennaista on, että 
Leijonat näkyvät ja hyvän 
tekeminen jatkuu. 

Kun uusia tapoja etsitään, 
niitä myös löydetään.
 
Hannu korhonen                              
LC Ristiina

LC ristiinan tehokaksikko bingoisäntinä ansaitulla kahvitauolla. pallonpyörittäjänä pave 
puhakka ja numeroiden tarkastajana auvo urpilainen.
 

mailto:ristiinan.markkinat@gmail.com


T ÄHÄn VÄLiin 
mahtui pitkä 
pohdinta siitä, 
millaisilla pe-
riaatteilla uutta 
klubia lähde-

tään perustamaan. Yksi asia 
oli selvää alusta asti, uudes-
ta klubista tulisi sekaklubi: 
mukava paikka harrastaa ja 
tehdä yhdessä asioita toisten 
hyväksi sekä pariskuntina 
että itsekseen. 

Halusimme leijonatoimin-
taan myös rentoutta ja nuo-
rempia sukupolvia mukaan. 

Klubin perustaminen eli 
alun perin muutaman aktii-
visen leijonakonkarin mie-
lissä. 

Jotta ajatus ja halu etenivät 
toiminnaksi, se tarvitsi ym-
pärilleen lisää saman hen-
kistä joukkoa. Kuten kaikki 
tiedämme, klubin perusta-
miseen tarvitaan 20 jäsentä. 
Joukko muotoutui hiljalleen 

ja perustajajoukon löytymi-
nen vaati jotakuinkin vuo-
den päivät. 

Jäseniä olisi varmasti 
löytynyt helpommin ja no-
peamminkin, mutta jotta 
olisimme olleet omille pe-
riaatteillemme uskollisia, 
etsimme perustajajäseniksi 
tarkoituksella myös nuoria 
aikuisia. Se vaati oman ai-
kansa. 

Tällä hetkellä klubistam-
me löytyy juuri vaadittu 
määrä eri-ikäistä ja erilaisis-
sa elämäntilanteissa elävää 
jäsentä.

kLubin                       
pErusTaMisEn 
HaasTEET 

kLubin pErusTaMisEEn 
liittyy paljon työtä. LC Kou-
volan perustamista suunni-
teltiin tosimielessä vuodesta 
2019 alkaen työnimellä Mys-

teeri-klubi. 
Vuosi vaihtui ja suunnitte-

lu jatkui vuoden 2020 alussa 
täysin tietämättöminä siitä, 
millaiseen tilanteeseen klubi 
lopulta perustettaisiin. 

Kuten kaikki vielä muis-
tamme, Suomi käytännössä 
katsoen pysähtyi maalis-
kuussa. 

koronaTiLanTEEn Tuo-
Man järkytyksen jälkeen jat-
koimme valmistelua, koska 
monia asioita pystyi hoita-
maan puhelimen ja sähkö-
postin avulla. 
Lopulta pääsimme kevään 
tiukkojen rajoitusten jälkeen 
pitämään varsinaisen perus-
tamiskokouksen 15.5.2020. 
Perustajajoukosta ensimmäi-
seksi presidentiksi valikoitui 
Pekka Lipsanen. Klubin 
nimi vaihdettiin työnimestä 
LC Kouvolaksi ensimmäisen 
kaupungissa toimineen klu-

klubia perustamassa 
koronan keskellä

Siemen uudesta 
LC Kouvola 
-klubista on 
laitettu itämään 
ensimmäisen 
kerran jo v. 2015. 
Klubi perustettiin 
virallisesti vuonna 
2020, joka tulee 
jäämään historian 
kirjoihin koronan 
vuoksi.
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bin mukaan. Onhan myös 
tämä klubi ensimmäinen 
laatuaan: Kouvolan ensim-
mäinen sekaklubi.

prH:n rEkisTErioTTEEn 
saaminen vei koronatilan-
teen aiheuttaman viiväs-
tymisen vuoksi aikaa 3kk. 
Samalla viivästyi pankki-
tilien avaaminen, joka taas 
vaikutti jäsenmaksujen ke-
räämiseen jne. 

Omat haasteensa tilantee-
seen toi myös se, että klubin 
perustamiseen ei löytynyt 
kokemusta omasta takaa, ei-
kä sitä löytynyt piiristäkään. 

”Emme varmaankaan olisi 
selvinneet urakasta ilman 
Heikki Lohen korvaama-
tonta apua ja valtavaa työ-
panosta” kommentoi Pekka 
Lipsanen ja jatkaa: 

”Tässä yhteydessä heitän-
kin toiveen liitolle. Olisiko 
mahdollista, että yksi toimi-
henkilö ottaisi vastuulleen 
uusien klubien perustamis-
muodollisuudet. Se helpot-
taisi tulevia perustajia.”

kun ViiMEin saimme klu-
bimme pystyyn, oli edessä 
jo seuraava ongelma. Ha-
lusimme klubimme keskit-
tyvän mukavaan yhdessä 
olemiseen ja tekemiseen, 
mutta syksyn kiristyvä 

koronatilanne vei toiminta-
mahdollisuutemme suoraan 
nenän edestä. 

EnnEn kLubin rekisteröin-
tiä onnistuimme osallistu-
maan Op Pohjolan järjestä-
mään Reppu joka selkään 
-kampanjaan. 

Klubin ensimmäisenä 
virallisena aktiviteettina oli 
tarkoitus järjestää joulun 
alla lahjakeräys apua tarvit-
seville lapsiperheille. 

Keräys oli tarkoitus to-
teuttaa kauppakeskuksessa 
5.12.2020, mutta jouduimme 
perumaan keräyksen viik-
koa ennen keräyspäivää 
tiukentuneiden koronarajoi-
tusten vuoksi. 

Olimme kuitenkin saaneet 
jo sen verran lahjoituksia, 
että toimitimme keräyksen 
pienimuotoisesti suoraan 
paikallisen seurakunnan 
diagonia-työlle.  

Myös 28.11.2020 -päiväksi 
suunniteltu Charter-juhla 
siirtyi toistaiseksi suunnitte-
lemattomaan ajankohtaan.

EDELLEEn oTTEEssa 
pitävä korona-tilanne on 
vaikeuttanut sekä ryhmäy-
tymistä että toiminnan 
suunnittelua. 

Tällä hetkellä yritämme 
pitää kuukausittaisista ta-

paamisista kiinni sähköisten 
välineiden ja kasvokkain 
tapaamisen hybridi-mallilla. 

Isompia aktiviteetteja on 
toistaiseksi suunniteltu tälle 
vuodelle vain yksi: leijona-
ravit Kouvolan raviradalla 
yhdessä LC Valkealan kans-
sa. 

Realisteina on pakko aja-
tella, että kasvotusten ta-
pahtuvat asiat voivat joutua 
odottamaan vielä pitkään. 

Haluamme kuitenkin 
pitää yllä ajatusta siitä, että 
tilanne muuttuu aikanaan. 

Teemme nyt sitä, mikä on 
mahdollista (esim. näkö-
vammaisille lukeminen Pok-
settiin). Charterit ja pidem-
män tähtäimen suunnittelu 
tulevat aikanaan. 

huoli leijoNa-            
ToiMinnan            
TuLEVaisuuDEsTa

Moni MEisTÄ klubilaisista 
on ehtinyt olla leijonatoi-
minnassa ennen LC Kouvo-
lan perustamista. Jaamme 
huolen siitä, mitä tapahtuu 
leijonatoiminnalle tulevai-
suudessa. 

Tänä päivänä hyvänte-
keväisyyttä voi toteuttaa 
monella tavalla. Leijona-
toiminta ei välttämättä ole 
enää tämän päivän nuorille 

aikuisille perinteisessä muo-
dossaan kiinnostava hyvän-
tekeväisyyden muoto. 

Tämän asian kanssa uusi 
klubimmekin taituroi; miten 
voimme toimia leijonina 
niin, että toiminta olisi mah-
dollisimman epämuodollista 
ja toimintaan keskittyvää. 

Toivoisimme, että saisim-
me mukaan lisää nuoria 
aikuisia. Uskomme siihen, 
että jos klubistamme löytyy 
jokaiselle riittävän saman-
laista ajatusmaailmaa jaka-
via jäseniä, se varmistaisi 
paremmin jäsenten mukana 
pysymisen. 

LC kouVoLassa on tällä 
hetkellä mukavan laaja 
ikäjakauma. Ymmärrämme 
hyvin, ettei tilanne säily 
automaattisesti. 

Kunhan pääsemme ohi 
koronarajoituksista ja täy-
teen toimintaan, meidän on 
löydettävä kaikkia jäseniäm-
me innostavat tavat toimia. 

Haluamme haastaa muut-
kin klubit miettimään, 
miten pystymme varmista-
maan leijonatoiminnan jat-
kuvuuden tulevaisuudessa.

Heidi Johansson

LC kouvola/ritarit saivat uusia jäseniä. Viimekauden lopulla klubiin 
liittyi kari Toivonen, kari on kouvolalainen.

LC kouvola/ritarien  sihteeri jussi pakarinen (selin) ojentaa uudelle 
jäsenelle risto Vanhalakalle uuden jäsenen kansion ja Lions-merkin.

riTariT nuorEnsiVaT kEski-ikÄÄnsÄ
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ARNE RITARI SÄÄTIÖ, 
suomalaisen lionstyön tukena
Arne ritari säätiön tarkoituksena on 
tukea ja edistää Suomen lionsklubien 
hyväntekeväisyyteen johtavia aktiviteettejä 
sekä vaalia Suomen lions- toiminnan 
kummin, Arne Ritarin, elämäntyötä maamme 
lionstoiminnan perustamisessa. 

sÄÄTiÖ ToTEuTTaa tar-
koitustaan jakamalla apu-
rahoja Suomen Lions-liitto 
ry:n jäsenklubien omille ja 
yhteisille piiri- tai liittotason 
aktiviteeteille sekä tukemal-
la muutenkin suomalaista 

lionstoimintaa. Arne Ritari- 
säätiön säännöt 2.§

Säätiöllä on jokaisessa 
piirihallituksessa ARS- toi-
mikunnan puheenjohtaja. 
D-piirin AR-toimikunnan 
puheenjohtajana kaudella 

2020 - 2021 toimii lion Antti 
Kokkala LC Lappeenranta/ 
Kanava ry.

Puoleeni voi kääntyä kai-
kissa säätiöön liittyvissä asi-
oissa.

Paljon keskustelua on he-
rättänyt säätiön myöntämät 
apurahat, jotka tukevat klu-
bien toimintaa. Laitan uu-
delleen säätiön ohjeet apura-
hoista ja niiden hakemisesta.

Lisätietoa säätiön netti-
sivuilta: https://www.lions.
f i/toiminta/arne_ritari_-
saatio

norMaaLi                
apuraHa

apuraHa myönnetään klu-
bin tai klubien yhteisesti 
palveluaktiviteettina suo-
ritettavaan kohteeseen ja 
määrältään enintään 50 % 
aktiviteetin rahallisista kus-
tannuksista. Klubin/klubien 
omien rahasuoritusten tulee 
olla vähintään saman suu-
ruinen kuin myönnettävä 
apuraha.

 
sÄÄTiÖ Ei aVusTa klubi-
laisten suorittamaa työpa-
nosta eikä ulkopuolisia työ- 
tai urakkapalkkoja, vaikka 
suoritettavat työtunnit ovat 
merkittävänä tekijänä apu-
rahan määrää päätettäessä.

 
MikÄLi palveluaktiviteetin 
suorittamiseen liittyy eri-
koisosaamista edellyttäviä 
tehtäviä kuten sähkö-, LVI-, 
maansiirto ja kuljetustehtä-
viä, niin näiden tehtävien 
osalta apuraha on 40 % mut-
ta kuitenkin enintään 40 % 
myönnetystä apurahasta.

 Pienin myönnettävä apu-
raha on 500 euroa ja suurin 
10.000 euroa.

Apurahat, joissa palvelu-
työn osuus on vähäinen
apuraHaLuokka, jossa 
klubilaisten palvelutyön 
osuus on vähäinen ja apu-
raha perustuu suurelta osin 
klubin ostamien tarvikkei-
den ja erikoistöiden hankin-
taan sekä niiden lahjoittami-
seen.

 Apuraha voi olla enintään 
40 % klubin ja apurahan 
muodostamasta yhteissum-
masta.

Mikäli palveluaktiviteetin 
suorittamiseen liittyy eri-
koisosaamista edellyttäviä 
tehtäviä kuten sähkö-, LVI-, 
maansiirto ja kuljetustehtä-
viä, niin näiden tehtävien 
osalta apuraha on 40 % mut-
ta kuitenkin enintään 40 % 
myönnetystä apurahasta.

 Pienin myönnettävä apu-
raha on 500 euroa ja suurin 
6.000 euroa.

 
Yleistä myönnettävistä 
apurahoista
 
arNe ritari-säätiö ei ra-
hoita klubien omilla paikka-
kunnillaan tekemiä varain-
hankinta-aktiviteetteja tai 
lahjoituksia.

 Säätiö myöntää apurahoja 
kohteisiin, jotka ovat vuosit-
tain säätiön vuosikokouk-
sessa hyväksyttyjen sääntö-
jen mukaisia.

 Hakemus tulee tehdä hy-
vissä ajoin ennen kuin klubi 
ryhtyy minkäänlaisiin akti-
viteetin toteutustoimiin.

https://www.lions
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Rautateiden             
ammattilainen

Räätälöityjä raideratkaisuja Suomen raideverkossa.
05 3535 020                     

angela@ravintola-                                    
angela.com                    

www.ravintolaangela.com 
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 Palveluaktiviteettien tu-
lee olla klubilaisten suorit-
tamia ja hallinnoimia.

 Klubille voidaan myön-
tää uutta, eri kohteeseen 
liittyvää apurahaa aikai-
sintaan kahden (2) vuoden 
kuluttua edellisen apura-
han myöntämispäivästä 
edellytyksin, että edellises-
tä apurahasta säätiölle on 
tehty taloudellisen loppu-
selvitys.

Samaan kohteeseen sää-
tiö myöntää uutta apura-
haa aikaisintaan kolmen (3) 
vuoden kuluttua edellisen 
apurahan myöntämispäi-
västä.

Apurahaa voidaan myön-
tää samaan kohteeseen 
enintään kolme (3) kertaa.

 Säätiö ei myönnä apu-
rahaa, esiintyjien palkkioi-
hin, tilavuokriin, muisto-
merkkeihin, lahjoituksiin 
eikä toisten yhdistysten 
hallinnoimiin aktiviteettei-
hin.

 
apuraHaT kÄsiTELLÄÄn 
pääasiassa säätiön apura-
hatoimikunnan nettiko-
kouksina.  Mikäli päätöstä 
ei saada nettikokouksessa, 
niin apuraha käsitellään 
seuraavassa säätiön halli-
tuksen kokouksessa.  Siir-
tymisestä ilmoitetaan ha-
kijalle sähköpostina.

 Myönnetty apuraha 
maksetaan hakijalle jälki-

käteen 1 - 2 maksuerässä 
esitettyjen kuittien perus-
teella.

 
Ns. normaali apuraha 

tulee nostaa viimeistään 
kahden (2) vuoden ja ns. 
lahjoituksellinen apuraha 
yhden (1) vuoden kuluessa 
apurahan myöntämisestä.  
Noston yhteydessä tulee 
säätiölle toimittaa apura-
haselvitys ja siinä pyydetyt 
asiakirjat.

 
kEsÄaikana tulleisiin 
hakemuksiin tehdään pää-
töksiä syyskuun 1 päivästä 
alkaen. Hallituksen viimei-
nen vuosittainen kokous 
on Suomen Lions-liitto ry:n 
vuosikokouksen yhteydes-
sä.  
Varmentaakseen päätöksen 
kuluvan toimintakauden 
apurahaan, niin hakemuk-
sen pitäisi olla säätiöllä 
viimeistään toukokuun 31. 
päivään mennessä.

 
apuraHapÄÄTÖs lähete-
tään hakemuksessa maini-
tulle yhteyshenkilölle säh-
köpostin liitetiedostona.

ARS- toimikunnan 
puheenjohtaja lion 
antti kokkala
LC Lappeenranta/ 
Kanava ry

Hyvä toiminta 
palkitaan
Miksi on kirjaTTaVa jäsentietoja ja aktivi-
teetteja? Lukeeko niitä kukaan? Yksi kauteni 
2019-2020 tavoitteista oli raportointi MyLci:n 
ja MyLioniin. Siihen panostettiin koulutuksis-
sa. MyLion tuli puskista heti kauden alussa ja 
koulutukselle oli tarvetta. 

Piirin leijonat osallistuivat runsain joukoin 
näihin koulutuksiin ja koulutusvastaavat teki-
vät paljon henkilökohtaista neuvontaa kauden 
aikana.

raporToinnisTa on helppo tarkastaa mitä 
kaudella on tehty esim. toimintakertomusta 
tehdessä. Ainakin minulle itselleni se on ollut 
hyvä työkalu.

sain iLoisEn yllätyksen syksyllä. Piirin klu-
bien raportointi oli huomattu.

 Sain kansainvälisen presidentin Jun-Yul 
Choin myöntämän (Presidential Award) pal-
kinnon. Piirimme on raportoinnissa kymme-
nen parhaan joukossa Euroopassa. 

TÄsTÄ kaikEsTa kiitos kuuluu Teille hyvät 
piirimme leijonat. Jatketaan samalla tavalla, jo 
opittuja asioita tehden ja kehittäen.

ipDG Maire Vierikko

mailto:angela@ravintola-angela.com
mailto:angela@ravintola-angela.com
mailto:angela@ravintola-angela.com
http://www.ravintolaangela.com
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Tuhansien leijonien 
maa ja LCIF

LioniEn HyVÄnTEkEVÄisyys-
sÄÄTiÖ, LCif

MonET kLubiT ovat joutuneet peru-
maan tai supistamaan suunniteltuja 
ja usein perinteisiä aktiviteettejä sekä 
palvelutehtäviä. 

Erikoisesta tilanteesta johtuen erityi-
sen lujille ovat joutuneet ne lionit, jotka 
eivät rakenna elämäänsä tietoteknii-
kan varaan, vaan ihmisten kohtaami-
seen ja yhdessä tekemiseen. 

Ihminen haluaa kuulua joukkoon, 
auttaa, osata ja tehdä asioita vapaa-
ehtoisesti. Kuuluminen joukkoon on 
näistä voimakkain. Vapaaehtoistyön 
kautta vahvistetaan joukkoon kuulu-
misen tunnetta. On halu auttaa ja halu 
tunnistaa avun tarve.   

Tiedämmekö mitä apua voisimme 
tarjota? Hyvän tekeminen, hyödyntä-
mällä omaa osaamista tuo iloa ja tyy-
dyttää ihmistä.  

Olemmeko riittävän päättäväisiä ot-
tamaan roolin maailman pelastami-
sessa? Ei koko maailman, mutta yhden 
ihmisen maailman voimme pelastaa. 

Missä tarve – siellä leijona!     Nälkä, 
näkö, ympäristö, lapsuusiän syöpä ja 
diabetes sekä tuhkarokko, muutama 
tärkein avustuskohde mainittuna. 

Erityisesti lasten ja nuorten syöpä ja 
diabetes kaipaa huomiotamme.  

Syksyllä 2020 tapahtunut räjähdys 
Beirutin satamassa aiheutti mm. n. 
3000 asunnon tuhoutumisen. 

Paikalliset lionit ovat nyt korjanneet 
yli 400 kotia. Työ ja keräys jatkuu. Pai-

kalliset aktiviteetit ovat ensiarvoisen 
tärkeitä, mutta meidän on hyvä tun-
nistaa miten pienellä avustuksella voi-
daan maailmalla auttaa niin paljon.

kuiNka lCiF-lahjoitukset 
auTTaVaT?

VuoDEsTa 1968 on avustuskohtei-
siin myönnetty lähes miljardi euroa, 
9,1 miljoonaa tehtyä kaihileikkausta, 
Lions-Quest ohjelmaa on toteutettu 
n.105 maassa, 116 miljoona on kohden-
nettu katastrofiapuun ja yli 100 mil-
joonaa lasta on rokotettu tuhkarokkoa 
vastaan.

LCIF:n tavoite on apurahoja jaka-
malla tukea Lionsklubien suurempia 
hankkeita ympäri maailmaa. 

Suomeenkin on apurahoja saatu, La-
puan Pamauksen jälkihoidosta lähtien 
moniin hyviin hankkeisiin, kuten so-
tainvalidien sairaskoteihin, näkövam-
maisten laitoksiin, diabetesleireihin, 
diabeetikoiden silmänpohjakuvauk-
siin sekä Lions Questin tieteelliseen  
tutkimukseen ja kehittämiseen.

 Viimeisen toimintavuoden aikana 
LCIF myönsi apurahoina lähes 35 mil-
joonaa euroa: näkökyvyn pelastami-
seen ja ylläpitoon 12,4 miljoonaa, Lions 
Questiin 3,5 miljoonaa (Lions Quest tu-
kee lasten ja nuorten taitoja vastustaa 
huumeita ja alkoholia sekä tukee posi-
tiivista käyttäytymistä ja estää kiusaa-
mista), diabetekseen 2,0 miljoonaa ja 
luonnon katastrofien uhrien auttami-
seen 4,1 miljoonaa euroa. 

Lisäksi lähes 13 miljoonaa on myön-
netty tukemaan lionien humanitäärisiä 
aloitteita, lapsuusiän syövän hoitoon, 
nälän helpottamiseen ja ympäristön 
suojelemiseen.

 LCif ja kaMpanja100

kauDella 2019-2020 Kampanja 100 
toteutui kiitettävästi. Kiitos piirimme 
jokaiselle klubille ja klubien lioneille! 

Kampanjan kokonaistulos oli 14 362 
USD eli n.232 doll./klubi ja n.9,00 doll./
jäsen. 

Piirimme klubeista 93% osallistui 
kampanjaan, piirin vuosikokouksen 
päättämä LCIF-maksu 4€/lion mukaan 
lukien. 

LCIF:n DCG (piirien ja klubien vai-
kutusapuraha) -apurahaa piiri sai ano-
muksesta 1611,00 USD eli 1454,00 €. 
Tämä apuraha on kohdennettu anotun 
mukaisesti Kouvolan Leijona-puiston 
perustamiskustannuksiin. 

Kyseistä DCG-apurahaa voi anoa pii-
ri, edellyttäen vähintään 10 000 US dol-
larin kausikohtaista keräystulosta tai 
klubi, edellyttäen vähintään 5 000 US 
dollarin keräystulosta/kausi. 

Kauden aikana piiriin tuli kahdek-
santoista (18) uutta Melvin Jones jäsentä.

Kuluvan kauden Kampanja 100 on 
toteutunut huomattavasti vaatimatto-
mammin edelliskauteen verrattuna. 

Koronaepidemia ja sen aiheuttamat  
kokoontumis- ja yhteydenpitohanka-
luudet ovat todennäköisesti ainakin 
osittain syynä vaatimattomaan kam-

Lions Clubs Internationalin Säätiö (perustettu 
13.6.1968) on perustettu tukemaan lionsklubien 
ja yhteistyökumppaneiden palvelutyötä niin 
paikallisesti kuin maailmanlaajuisestikin. 
Se antaa toivoa ja parantaa ihmisten 
elämää säätiön omien humanitääristen 
palveluhankkeiden sekä klubeille 
myönnettävien apurahojen avulla.
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panjan keräystulokseen – toistaiseksi! 
Toivottavasti epidemia väistyy ja 

rokotukset saadaan pikaisesti toteu-
tumaan, jotta kaiken muun yhteiskun-
nan toimivuuden ohella myös lionstoi-
minta saadaan normalisoitua.

 Kampanja 100:aan voi osallistua 
monin eri tavoin. Klubien toteuttami-
en aktiviteettien ja yleisötapahtumien 
tuotto voidaan ohjata kampanjaan. 

Helppo tapa osallistua kampanjaan 
on monesti aiemminkin esille tuotu 
Melvin Jones -jäsenyyksien anominen. 

Piirimme vajaalla kahdellakymme-
nellä klubilla on MJ-jäsenyyttä edellyt-
tävä 1000 US dollaria jo maksettuna.  
Melvin Jones Fellow -nimityksen an-
saitsevia lioneita  on jokaisessa klubis-
sa. 

Tähän kansainväliseen keräyskam-
panjaan osallistumalla sivutuotteena 
tulee lionille MJ-jäsenyys.  Klubin tai 
lionin merkkivuosi -tai päivä on hyvä 
hetki huomioida MJ-jäsenyydellä.  

Klubikohtaisen LCIF-tilillä olevan 
summan saa LCIF-koordinaattorilta 
sekä lohkojen puheenjohtajilta. Tavoit-
teena on tälläkin kaudella jokaisen 
piirimme klubin osallistuminen Kam-
panja 100 -keräykseen, joka LCIF-hal-
lituksen päätöksellä jatkuu 30.6.2022 
saakka.  

Melvin Jones -jäsenyydellä saadaan 

tehtyä  esimerkiksi kaihileikkaus 20 
näkövammaiselle mutta pienikin sum-
ma on merkityksellinen. Kampanjaan 
voi osallistua myös yksittäisenä henki-
lönä, joko kertalahjoituksella tai esim. 
kuukausittain toistuvana. 

Lions-liiton ja LCIF:n  nettisivuilla on 
selkeät toimintaohjeet. On monta tapaa 
tehdä hyvää!

jaksaTko yksin?
MuuTaMa ajaTus meille leijonil-
le, kun Me Palvelemme -periaatteen 
mukaisesti mietimme toimintamme 
kohteita, niin klubeina ja yksityisinä 
lioneina; Me leijonat olemme sinua var-
ten, joka joudut kysymään itseltäsi jak-
sanko vielä, jaksatko enää?

Sinulle, joka olet elänyt pitkän elämän ja nyt 
joutunut yhteiskunnan armoille. Sinulla ei ole 
välttämättä kotia, ja jos onkin, et saa olla siel-

lä, koska yhteiskunta tietää sinua paremmin, 
mikä on sinulle hyväksi. Sinusta on tullut yh-
teiskunnan omaisuutta ja kuluerä.   
                           
Sinulle, joka et voi itse lukea, koska diabetes 
on vienyt näkökykysi. Olet saanut tietää, että 
et voi koskaan enää lukea yhtään mitään, yh-
tään mistään.

Sinulle, joka olet isovanhempana saanut tie-
tää, että lapsesi tai lapsenlapsesi on saanut 
syöpädiagnoosin. Elämä muuttuu täydellises-
ti ja pysyvästi.

Sinulle, joka et koskaan ajaudu lukemaan täl-
laista viestiä, koska olet nälissäsi, asunnoton 
tai syrjäytynyt. Nuori, aikuinen tai vanhus.

Sinulle, joka olet huolissasi ympäristöstä, 
jossa elämme. Kulutammeko liikaa, houkutel-
laanko meitä vääriin valintoihin?

Me palvelemme - We Serve, lähialueel-
la, Suomessa ja maailmalla.  
Palveluhenkistä ja toiminnallista leijo-
nakautta toivottaen!

Lappeenrannassa, Melvin Jones 
syntymäpäivänä, 13.1.2021

unto kiljunen, 
LCIF-koordinaattori

LC LappEEnranTa WEEran tavoit-
teena kaudelle 2020-2021 oli kasvattaa 
jäsenmäärää viidellä jäsenellä. Aktiivi-
sen klubin tavoite täyttyi jo syyskauden 
aikana. 

Tammikuussa Weeroihin liittyi kolme 
uutta jäsentä. Koronarajoituksista johtu-
en uudet Weerat vastaanotettiin ulkona, 
Lappeenrannan satamaan viime kesänä 
pystytetyllä Veera-patsaalla, jonka on 
toteuttanut taiteilija Markku Hirvelä. 

Vastaanottotilaisuudesta tehtiin 
Facebook-live Weerojen suljettuun FB-
ryhmään. Näin kaikilla klubin jäsenillä 
oli halutessaan mahdollisuus seurata 
tilaisuutta suorana. 

sihteeri Mona Taipale
 LC Lappeenranta Weera

LC Lappeenranta Weera

kuvassa sihteeri Mona Taipale, presidentti Maarit Myllys-kinnunen sekä uudet 
jäsenet  päivi pellinen, saara Eloranta ja Tiina Luoranen
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14.-16.8.2015

Saimaa West Coast Swingers 

PERJANTAINA klo 12-22 LAUANTAINA klo 9-22 SUNNUNTAINA klo 10-16

Mikkelin satamassa 20.-22.8.

MikkELiLÄinEn LC 
pÄÄMaja on yh-
dentoista miehen 

klubi. Kokouksissa usein 
ovat lähes kaikki paikalla. 
Päämaja hoitaa yhteisölli-
syyttään esimerkillisesti. 

Joulun alla jäsenet vaimoi-
neen kutsutaan teatteriin ja 
sen jälkeen nautitaan illal-
linen. 

Puolisot ovat mukana 

myös Mikkelin Lions klubi-
en yhteisessä kirkkopyhässä 
tammikuussa. 

rETkET LuoVaT yhteis-
henkeä. Teatteriretkiä LC 
Päämaja on tehnyt Imatralle 
ja Pieksämäelle. Näytöksis-
sä on eläydytty vakaviin 
kohtaloihin ja iloittu kome-
dioista. 

Uusi aluevaltaus oli matka 

LC päämaja vaalii yhteisöään
Tallinnaan vuonna 2015. 
Upeassa Estonia-teatterissa 
ihasteltiin virolaista balet-
tia. 

Lopulta Päämaja-klubi 
räväytti. Vuonna 2019 len-
tokoneen nokka osoitti 
Prahaan. Lionit aveceineen 
majoittuivat ihastuttavassa 
Rott-hotellissa aivan Prahan 
keskustassa. 

Matkanjohtaja Aarre 
Kunnas toivotti maljapu-
heessaan ryhmälle mukavaa 
aikaa Prahassa hotellin 
ravintolassa nautitulla illal-
lisella. 

Yhteinen kävelyretki teh-
tiin Prahan katedraaliin ja 
kuninkaanlinnaan. Päivi-
sin pariskunnat kiertelivät 
valitsemissaan nähtävyys-
kohteissa. Me piipahdimme 
kaupungintalon Smetana-
salissa konsertissa. Mu-
siikki ja balettiesitys olivat 
hienoja. 

Jugendtyylinen kaupun-
gintalo talo koristeellinen 

ja nähtävyys sinänsä. Sme-
tana-sali on häikäisevän 
kaunis kattokaarineen, leh-
tereineen ja aitioineen. 

Näyttämöllä on valtai-
sat urut. Bedrich Smetana 
(1824-1884) muutti köyhänä 
19-vuotiaana Prahaan ja 
kiiti maineeseen iloisella ja 
vauhdikkaalla Myyty mor-
sian –oopperallaan 1866. 

Hän on böömiläisen mu-
siikin uuden koulun perus-
taja ja ammentaa voimansa 
kansallisista aiheista ja 
kansan elämästä. Smetanan 
sävellyksistä tunnetuin on 
sinfoninen runoelma Mol-
dau. (Sävelten mestareita, 
WSOY 1945). 

Suosituimpia käyntikoh-
teita olivat Pyhän Vituksen 
taivaita hipova katedraali 
ja kuninkaanlinna. Kated-
raaliin on haudattu kolme 
keisaria. ”Es liegen drei 
Kaiser begraben in Prag”, 
runoilee Bertolt Brecht Mol-
daussa. 

Mauno keto (vas.), pekka natunen, kari Tuomainen ja jarmo suvisuo kurkistivat prahan vanhan kuninkaanlinnan aarteistoon LC 
päämajan prahan matkalla. kuva: Esa siiskonen
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TurisTiVirraT oLiVaT 
matkamme aikana valtavat 
Prahassa vaikka oli vas-
ta huhtikuu. Väki virtasi 
Kaarlen sillalta katedraa-
lille ja toiseen suuntaan eli 
idylliseen keskustaan. Ka-
peat kadut luovat intiimin 
tunnelman. Torilla oli pal-
jon näytöksiä, myyntikojuja 
ja ravintoloita.

Matkailijoita kohdellaan 
Prahassa kuin kukkaa 
kämmenellä. Toiveet täy-
tetään käden käänteessä. 
Englannilla pärjää hyvin, 
mutta yhdessä ravintolassa 
puhuttiin jopa suomea. 

Matkamme huipentui 
illalliseen Grand Hotellin 
koristeellisessa Mozart-
salissa. Tilaisuuden avasi 
presidentti Martti Hyöty-

läinen.  Sitten neljä viulis-
tia loihti ilmoille sykäh-
dyttäviä Mozart-kappaleita 
1700-luvun asuissaan. 

Praha huokuu historiaa, 
mutta se ei ole jäänyt men-
neeseen makaamaan. Ki-
vipalatsit sykkivät elämää 
joka lohkareellaan.

Matkan järjestäminen on 
melkoinen ponnistus. Meil-
lä oli työryhmässä hyvät 
asiantuntijat eli Esa Siisko-
nen ja Jarmo Suvisuo, jotka 
hoitivat lentolippujen han-
kinnan ja hotellivaraukset. 

Yhdessä tekeminen luo 
yhteisiä kokemuksia. Yhtei-
set kokemukset ovat klubin 
omaa kulttuuria. 

aarre kunnas
LC Päämaja, Mikkeli. 

LC otavan 
lokakuun klu-
bikokous alkoi 
juhlallisesti 
saadessamme 
uuden jäsenen 
joni 
aittakarista.
kummina 
toimi jukka 
niiranen 
taustalla LC 
otavan  pre-
sidentti risto 
Luukkonen.

Leijonaklubi päämaja 
lahjoitti 2000 euroa 
vähävaraisille
 
jouLun aLLa muistetaan tuen tarpeessa olevia. 
Kansainvälinen Lions-järjestö auttaa ihmisiä eri 
puolilla maailmaa. 

Mikkeliläinen Lions Club Päämaja on lahjoit-
tanut yhteensä 2000 euron edestä lahjakortteja 
Mikkelin Pelastusarmeijalle ja Hope-yhdistyk-
selle. Ruokalahjakortit jaetaan tuen tarpeessa 
oleville. 

Päämajan lahjoituksen luovuttivat järjestöille 
sihteeri Mauno Keto ja rahastonhoitaja Kalevi 
Jukarainen. Kumpikin järjestö sai 25 neljän 
kymmenen euron ruokalahjakorttia. 

Hope ja Pelastusarmeija ottivat lahjoituksen 
kiitollisuudella vastaan.

LEijonakLubi pÄÄMaja täytti viime vuonna 
kolmekymmentä vuotta. Koronatilanne esti juh-
lat, mutta ei hyväntekeväisyyttä. 

Klubi järjestää elokuussa 2021 Mikkelin Sata-
massa taas suositut Kalamarkkinat, joille odote-
taan 20 000 kävijää ja sataa kauppiasta.
 

aarre kunnas
LC Päämaja Mikkeli

HyVÄT suoMEn LioniT,
Vaikka korona-pandemia haittaakin meitä monella ta-
valla, pitää meidän kuitenkin uskoa tulevaisuuteen. Pal-
veluaktiviteettien toteuttaminen on tällä hetkellä vaike-
aa, mutta tilanne ensi kaudella on jo varmaan parempi. 

on siis syytä valmistautua ja yksi tapa on keskittyä uu-
sien jäsenien hankintaan. Kansainvälinen Lions-järjestö 
Lions Club International on pyytänyt toteuttamaan 
Lionien Maailmanlaajuisen jäseneksiottopäivän 24. huh-
tikuuta.

Lionien Maailmanlaajuisen jäseneksiottopäivän tärkein 
tavoite on hankkia hyviä jäseniä positiivisella ja uutis-
kynnyksen ylittävällä tavalla. 
Tutustu uuden jäsenen rekrytointioppaaseen Kysy pois! 
Oppaasta löytyy tietoja auttamaan teitä kampanjan 
menestymisessä ja vinkkejä jäsenten rekrytointiin. 

Varsinaista jäseneksiottopäivän toteutuksen muotoa 
emme tällä hetkellä vielä tiedä. On kuitenkin varmaa, 
että me lionit keksimme siihenkin ratkaisut.

kaikkien tapahtumaan osallistuvien klubien nimet ja 
sen kautta tulleiden uusien jäsenien määrät tullaan lait-
tamaan liiton kotisivuille ja LION-lehteen.

LCi:n sivuilla tapahtumasta ja sen suunnittelusta kerro-
taan tarkemmin. Kukin klubi voi näitä ohjeita hyödyntää 
itselleen parhaiten soveltuvalla tavalla. Seuratkaa myös 
omien piirienne tiedotteita.

Osallistu lionien 
Maailmanlaajuiseen 
jäseneksiottopäivään 
24.4.
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Tapiolankatu 35 
45200 Kouvola
ajanvaraus 05-312 2161, 050 570 3040

Suomen 
Lääkäriliiton 

jäsen

Raimo Lind 
erikoislääkäri

kouVoLan kEskusTassa, 
Kankaan kaupunginosassa 
sijaitseva Jaakonpuiston 
leikkialue on saneerauksen 
alla.

VK2022 Kouvola on aloit-
tanut leijona tietoisuuden 
lisäämistä ja kaupunkinä-
kyvyyden pa-rantamista 
hyvissä ajoin. Siitä osoituk-
sena on yllä mainitun Jaa-
konpuiston uudistamiseen 
osallistuminen. 

Puisto on vanha ja liikun-
takalusteet vaativat uudis-
tamista. Tähän projektiin 
leijonat pääsivät mukaan. 
Klubien omarahoituksen 
lisäksi hanketta ovat tuke-
massa Arne Ritari-säätiö 
sekä LCIF-rahasto.

puisTo uuDisTETaan 
kaikenikäisten virkistysalu-
eeksi, johon voi pistäytyä 
huilaamaan tai testaamaan 
kuntolaitteita.

Puiston sijainti mahdollis-

taa tulevien leijona-aktiivien 
järjestämisen ns. omassa 
puistos-sa. Kaikki uudet ka-
lusteet saavat leijonateeman.

lCiF:N DCG-apuraha on 
tarkoitettu piirien ja klubien 
humanitäärisiin aktiviteet-
teihin tai Lions-toiminnan 
edistämiseen paikallisesti. 
Tämä hakemuksesta takai-
sin saatava osuus on 15% jo 
tehdyistä klubin, piirin tai 

Kouvolan alueen Lions-klubit mukana 
Jaakonpuiston saneerauksessa LCIF ja 
ARS-rahan tukemana

jaakonpuiston 
leikkialue 
uudistetaan

sen jäsenten yleislahjoituk-
sista LCIF-säätiölle.

VK2022 Kouvola -terveisin
Timo joukanen

VK2022 Kouvola 
päätoimikunnan pj.
107-D GLT
LC Kaipiainen
timo.joukanen@lions.fi

mailto:timo.joukanen@lions.fi
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Lions Club imatra/sinisiipi 
muisti vuoden ensimmäistä 
imatralaisvauvaa
Lions CLub iMaTra/sinisiipi, klubin presidentti Eija Jur-
va luovutti isä Mika Makkoselle ja vauvan isoveli Samulle 
lahjaksi pienen rahalahjan, neulesetin ja kuvakirjan. 

Korona-aika huomioiden vierailu tapahtui kodin pihassa.

susaNNa-äiti ja 
”pikkuVaaVi”
Lions Club Imatra/Sinisiipi on 
perinteisesti usean vuoden 
ajan järjestänyt vuosittain  
arvauskilpailun vuoden en-
simmäisen imatralaisvauvan 
painosta. 

Arpajaistuotto on koko-

naisuudessaan lahjoitettu 
koululaistipendeihin. Sti-
pendeillä on kouluvuoden 
päätteeksi palkittu yläkoulun 
tyttöoppilaita, jotka ovat 
suuntautuneet matemaattis- 
luonnontieteellisiin aineisiin.  
Vuonna 2020 arvauskilpailua 
ei järjestetty. 

LC Imatra/Sinisiipi halusi 
kuitenkin muistaa vauvaa ja 
perhettä myös tänä vuonna. 
On tärkeää, että uusia vauvo-
ja syntyy imatran seudulle.

Eija jurva
LC Imatra/Sinisiipi, presidentti

Koe Repoveden kansallispuisto 
Elvingin tornin huipulta

Vuorineuvos Rudolf Bernhard 
Elving rakennutti sen Valkea-
lan Kirjokiven kartanon maille 
vuosina 1905-1907. 
Tornin tarkoituksena oli alun 
perin auttaa ympäröivän 
alueen palovartioinnissa ja 
muussa valvonnassa. 
Toisen maailmansodan 
aikana se palveli ilmavalvon-
tapaikkana, mutta rapistui 
sittemmin huonoon kuntoon. 
Vuonna 1994 Valkeala/Veka-
ran ja Valkealan Lionsklubit 
päättivät kunnostaa Museovi-
raston  kulttuurihistorillisesti 
arvokkaaksi rakennukseksi 
määrittelemän tornin, ja se 
avattiin yleisölle kesällä 1995. 
Ryhmätilaukset; LC Valkeala 
tai LC Valkeala/Vekara 
puh. 040 5438707

Elvingin torni on 
Kouvolassa 
sijaitseva näkötorni. 

Torni avoinna  kesäaikana la-su klo 11.00-18.00          
Hillosensalmentie 773, Hillosensalmi 

Lionstoiminta tarjoaa mahdollisuuden palvella avun 
tarpeessa olevia ihmisiä. Samalla se antaa omaan elä-
mään laatua.

Vapaaehtoisena toimiessa ei auta vain muita vaan sa-
malla saa myös omaan elämään uutta sisältöä. Arvos-
tukset saattavat muuttua ja vapaa-ajan käyttämiselle 
tulee mielekäs vaihtoehto.

paikallisten lionsklubien tärkein palvelun kohde on 
oma lähialue ja asuinympäristö. Kohteina ovat mm. kou-
lut ja päiväkodit, vanhainkodit ja palvelutalot, vammai-
set ja näkövammaiset sekä lasten liikuntaharrastukset.

palvelemisen lisäksi autamme taloudellisesti. Klubit ke-
räävät varat avustuskohteisiinsa järjestämällä erilaisia 
tapahtumia ja tempauksia.
Mikäli Lions toiminta kiinnostaa niin ole yhteydessä 
Klubin Presidenttiin tai sihteeriin. 

Tule mukaan 
tekemään hyvää
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Upea lehmusrivistö reunustaa 
edelleen kujaa osuuskaupalta 
asemalle. Utuisessa talvipäivässä 
lepäävä asemarakennus on nähnyt 
parempia aikoja samoin kuin sitä 
ympäröivä puisto ja asuintalot. 
Aika on pysähtynyt, vaikka 
aseman ohittavat pikajunat 
ja tavarajunat vapisuttavat 
puista asemalaituria kertoen 

K aipiaisTEn asEMan ja 
asemakylän kulta-ajasta 
kertovassa, Erkki Alatalon 
kirjoittamassa muistelma-

teoksessa Vielä on aikaa. Historiaa ja 
tarinoita kylästä nimeltä Kaipiainen 
palataan menneisiin vuosikymmeniin 
ja sukupolviin. 

Ääneen pääsevät poisnukkuneet 
aikalaiset, lukuisista arkistoista löyty-
neet tiedonmuruset, ihmisten suussa 
eläneet sanonnat ja vanhojen sanoma-
lehtien kertomukset. Kirjassa on myös 
paljon valokuvia, jotka tuovat muistoja 
ja todistuksia menneestä ajasta. 

  Kirjan syntyyn on monta syytä. 
Tärkein niistä on kirjoittaja Erkki 
Alatalon vuosikymmenien mittainen 
kiinnostus rautateihin, Kaipiaisten 
asemaan ja kylän historiaan. Erkki on 
ottanut valokuvia ja kerännyt laajan 
valokuva-arkiston, tutkinut kylän his-
toriaa, haastatellut ihmisiä, penkonut 
asiapapereita ja kirjoittanut tekstiä 
aina tähän päivään asti. 

Erkin itse ottamat vanhimmat va-

lokuvat asemasta, junista ja ihmisistä 
ovat 1960-luvulta. Hänen arkistossaan 
olevat valokuvat ovat paljon vanhem-
pia.

 Kirjan julkaisemista hoputti tietysti 
myös se, että nyt on viimeinen hetki 
pelastaa historiallinen Kaipiaisten 
asema ja asemanseutu jälkipolville. 

Sille mitä 1970-luvulla miljöö me-
netti, kun komeat asuinkasarmit hä-
vitettiin, ei enää mahda mitään. Niitä 
rakennuksia ja sitä elämää voimme 
muistella kirjaa lukiessa. Mutta siihen 
mitä menetämme, jos annamme tuhon 
tien jatkua, voimme vielä vaikuttaa. 

rauTaTiE Toi ELÄMÄÄ

pian piETarin radan valmistumisen 
jälkeen 1800-luvun lopulla Kaipiaisista 

Aikoja sitten syntyi 
ViLkas 
kyLÄ

LC kaipiainEn kirjakusTanTajana

Kirja rautatiestä 
ja Kaipiaisista 

ilmestyi helmi-
kuussa 2021

tuli tärkeä asema. Pietarin ja Riihimä-
en välisellä rataosuudella oli 32 ase-
maa, joista Pietari oli I luokan asema, 
Viipuri, Riihimäki ja Kaipiainen olivat 
II luokan asemia. 

Kaipiaisista tuli pian hyvin kansain-
välinen paikka, jossa puhuttiin suo-
men, venäjän ja ruotsin ohella monia 
muita kieliä. Huomattavaa oli myös, 
että Kaipiaisissa ”rukattiin aikaa” 
eli siellä kellot käännettiin Suomen 
rautateiden käyttämään eli Helsingin 
aikaan. 

 Kaipiaisten aseman kulta-aikana 
mm. Pietarista Helsinkiin kulkeva 
pikajuna pysähtyi Kaipiaisissa 25 mi-
nuutin ajan. Pysähdyksen syynä oli 
veturin huolto eli veden otto ja halko-
jen lastaaminen. 

Mutta yhtä tärkeää oli matkustajien 
huoltaminen kuuluisassa asemaravin-
tolassa, jonne rynnättiin välittömästi 
junan pysähtyessä. 

Valitettavasti asemaravintolasta ei 
ole löytynyt yhtään valokuvaa. Niinpä 
voimme vain kuvitella miltä viihtyisä 
ravintola näytti. Asemaravintolan lois-
toaika hiipui 1900-luvun alkupuolella. 
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Asema- rakennusta lyhennettiin ravin-
tolan verran, ja hirret siirrettiin Uttiin 
vuonna 1922 palaneen asemarakennuk-
sen tilalle.      

  Pietarin rata muutti Kaipiaisten kylän 
elämän. Rautatie toi ihmisiä, hyvinvointia, 
teollisuutta ja kaupankäyntiä seudulle. 
Rautatie mullisti väestön liikkumistavat ja 
toi uusia tapoja ja uutta kulttuuria kylään. 

Rautatieläisten ansioksi lasketaan 
kansakoulun perustaminen Kaipiaisiin 
syksyllä 1884. Myös nuorisoseuran ja ur-
heiluseura Kaipiaisten Kajastuksen al-
kuunpanijoina olivat rautatieläiset.

kaipiaisisTa Ei TuLLuT             
risTEysasEMa
  
kaipiaisisTa oLisi voinut tulla vilkas 
risteysasema, jos Kymijoen varrelle kas-
vaneiden tehtaiden patruunat eivät olisi 
vaatineet Savon radan lähtöpaikaksi Kou-
volaa. 

Nyt jossittelu on turhaa, mutta rautatei-
den merkitys niiden varrella olevien paik-
kakuntien kehitykselle on kiistaton. 

Junaliikenteen elvyttävä vaikutus nä-
kyisi myös tämän päivän kyläyhteisöissä. 
Ehkäpä rappeutuvat asemarakennukset 
heräisivät eloon, jos lähijuna pysähtyisi 
aamuin illoin asemalle.   

  Rautateiden varsille syntyneet kulttuu-
rimiljööt: rautatieasemat, niitä ympäröivät 
rakennukset, puutarhat ja puistot nukku-
vat vuosikymmeniä jatkunutta unta tai 
ovat kokonaan hävinneet. 

Kirjan lopussa kysellään mitä on tehtä-
vissä. Mikä pelastaisi sen mikä on vielä 
pelastettavissa. Kaipiaisissa suurin osa 
valtion ennen omistamista rakennuksista 
ja puistomaasta on myyty yksityisille. 
Asemarakennus, läntinen asemapuisto 
ja rappeutuva vesitorni odottavat vielä 
ostajaansa.

  Kirjan Vielä on aikaa. Historiaa ja ta-
rinoita kylästä nimeltä Kaipiainen taiton, 
ulkoasun ja osan toimitustyöstä on tehnyt 
Antti Halonen. Osan toimitustyöstä teki 
Satu Kurri. 

Kirjan on kustantanut Lions Club Kaipi-
ainen. Kirjan tuotto käytetään Kaipiaisten 
asemanseudun ja kylän hyväksi. 

satu kurri 
Kirjan tekijöistä Erkki Alatalo ja 
Antti Halonen ovat LC Kaipiaisen jäseniä.
Kirja on nyt myynnissä ja sitä voi tiedustella 
lähialueen kirjoja myyvistä liikkeistä. 
kirjan hinta on 35 e. 
Kirjaa voi myös tilata sähköpostitse os. ju-
nia.passaamassa@gmail.com

LC Kausalan korona-ajan 
hyväntekeväisyystempaus
LC kausaLa myy nettihuutokauppa Huuto.netin kautta kaksi lahjoi-
tuksena saamaansa taide-esinettä huhtikuun 2021 aikana. 

Iittiläiset taiteilijat, vilmalotta olivia schafhauser ja sakari nyström 
haluavat lahjoituksillaan tukea iittiläisten lasten ja nuorten mielenter-
veystyötä. 

Huutokaupasta saatava tuotto lahjoitetaan Iitin koulukuraattorille, 
jolla hän voi hankkia tarvittavaa välineistöä laadukkaaseen työskente-
lyyn iittiläisten lasten ja nuorten kanssa.

Kuvataiteilija 
Vilmalotta Olivia 
Schafhauserin 
maalaama ja 
huutokauppaan 
lahjoittama taulu 
”Avoin 
rakkaudelle” 
on kooltaan 80 
cm x 80 cm öljy- 
ja akryylityö
 kankaalle. 
Taulun lähtö-
hinnaksi on 
määritelty 
1000 €.

Sakari Nyström lahjoit-
taa huutokauppaan 
taitelijaisänsä, Osmi 
Nyströmin valaman 
pronssipatsaan ”Linjat”. 
Patsas on noin 30 cm 
korkea ja istutettu gra-
niittikuutioon. Patsaan 
lähtöhinnaksi on 
määritelty 200 €.
Molemmat taide-esineet 
ovat nähtävänä Iitin 
kunnankirjastossa huu-
tokaupan loppuun 
saakka. 
Tarjouksen voi jättää 
vain Huuto.netin kautta. 
Linkki huutokauppaan 
ilmestyy LC Kausalan 
Facebook-sivuille 
huhtikuussa.

mailto:ju-nia.passaamassa@gmail.com
mailto:ju-nia.passaamassa@gmail.com


LC juVa/LuonTEri ry:n vuoteen mahtui monenlaista 
toimintaa, vaikka paljon jouduttiin perumaankin. 

kEsÄLLÄ juhlistettiin klubin 5-vuotissyntymäpäivää Sourun laavulla 
Oravareitin varrella makkaraa paistaen. Melomallakin olisi paikalle 
päässyt, mutta kaikki tulivat autoilla.

syyskuussa olimme yhdessä LC Juvan miesten kanssa tekemässä 
lyhteitä Juvan Partioveikkojen talkoissa. Etualalla Markku ja pirkko 
Vihavainen ja taustalla reino kaartinen viikatteen varressa. 
Lyhteiden myyntituotot menevät partiolaisten 70 v. juhlavuoden 
leirin kustannuksiin.

jouLun aLLa järjestettiin Hyvän mielen -jouluarpajaiset 
paikallisessa K-Supermarketissa ja S-marketissa. Palkintoina 
oli jouluisia koreja ja piparkak-
kutalo eikä osallistuminen mak-
sanut mitään. 

jouLukuun perinteisiin kuu-
luu myös Juvan yhtenäiskoulun 
yläkoululaisten Lucia-neitojen 
muistaminen hopeasydämillä. 
Juhlasta saimme nauttia vide-
on välityksellä.

Minna frosti
LC Juva/Luonteri

Lyhdetalkoissa Juvalla
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k auDeN 2020 – 2021 
alussa ehdittiin pi-
tämään muutama 

läsnäolokokous. Joulukuusta 
lähtien viranomaisesten 
koronarajoitukset ovat pa-
kottaneet siirtymään etäko-
kouksiin nettiin. Olemme 
opetelleet käyttämään 
kokoustarkoituksissa sähkö-
postia, teams -sovellusta ja 
WhatsAppia. 

On todettu, että keskitetyt 
neuvot ja koulutus näissä 
asioissa eivät olisi pahitteek-
si, sillä kokouksiin osallistu-
jien määrä on ollut pienempi 
kuin läsnäolokouksissa. T

oimikunnat ja yksittäiset 
vastuuhenkilöt ovat kui-
tenkin pystyneet pestinsä 
hoitamaan. 

LC MÄnTyHarju on  
syksyn aikana avustanut 
television hankinnassa 
sairastuneelle henkilölle, 
toimittanut yksinhuolta-
jaäidille polttopuita ja toi-
mittanut joulumuistamiset 
yksinäisille vanhuksille tällä 
kertaa postin välityksellä 
henkilökohtaisen käynnin 
sijaan. 

Saattopalvelu on ollut 
mukana saattamassa useita 
kanssamatkaajiamme vii-
meiselle matkalleen. 

Erikoista ajassa on kui-
tenkin se, että avustus-

hakemusten määrä on 
vähentynyt edelliskausiin 
verrattuna vaikka voisi ku-
vitella tilanteen olevan toi-
sin päin. Klubitoiminnassa 
vierailut ja pikkujoulut ovat 
jääneet odottamaan parem-
pia aikoja!

Marraskuussa toteu-
tettiin yhteinäiskoulussa 
klubin omana aktiviteettina 
rauhanjulistekilpailu, josta 
kolmelle parhaalle jaettiin 
pienet rahapalkinnot. 

Keväällä toteutetaan pe-
rinteinen ystäväleijona -ak-
tiviteetti, jossa koululaiset 
äänestävät luokaltaan reilun 
ja hyvän kaverin. 

Tämän vuoden alussa olisi 

vuorossa uuden palveluha-
kemiston päivitys, mutta sen 
hyödyllisyys jää nyt selvitet-
täksi koronavirustilanteen 
vuoksi. 

Vahva toive on, että perin-
teiset juhannuksen jälkeise-
nä maanantaina pidettävät 
kesämarkkinat voitaisiin 
tänä vuonna järjestää. 

Kyseessä olisi 52. kerta. 
Viime vuonna ne jäivät vä-
liin. Harmitus sen johdosta 
on ollut suuri, sillä markki-
nat on klubin suurin tulon-
lähde.

oLEMME huomanneet, että 
rutiinit voidaan hoitaa etä-
nä, mutta yhteisöllisyys on 
siinä kärsinyt!

LC -toimintaa Mäntyharjussa 
koronarjoituksista huolimatta

Rauhanjulistekilpaulun voitta-
ja Inaria Pylvänäinen.

Rauhanjulistekilpailun 2. Sara Mikkanen ja 3. Helmi Mäkinen 
sekä pres. Kaarlo Häkkinen.

Puhelin: 015-337 3000 
Teollisuuskatu 2-6 • 50130 Mikkeli

www.teroprint.fi

Lukemattomia 
painotuotteita

Parasta kuitenkin on se, 
että kukaan leijonaveljistä ei 
ole koronaan sairastunut!

Palvelemme
kaikissa apteekki-
asioissasi vuoden

jokaisena päivänä.

Keskikatu 4, Kouvola
Puh. 05 341 4300
hansa-apteekki.fi

http://www.teroprint.fi
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Lions CLub siMpE-
LEEn vuosi muuttui 
merkittävästi kun 
maailmanlaajuinen 

korona epidemia tuli ke-
väällä 2020 ja ”pysäytti maa-

ilman”  Klubin perinteiset 
kuukausikokoukset ja aktivi-
teetit jouduttiin miettimään 
uusiksi epävarmuuden ja 
rajoitusten vallitessa. 

Lions Club Simpele oli 

kuitenkin aktiivisena ja ah-
kerana klubina tarttumassa 
heti toimeen, kun uusia 
käytäntöjä tarvittiin korona-
arjessa.  

Lions Club Simpele oli 
tarjoamassa yhdessä muiden 
paikkakunnan järjestöjen 
kanssa asiointiapua kaup-
pa ja apteekkiasiointiin yli 
70-vuotiaille ja riskiryhmä-
läisille, joille suositeltiin ke-
väällä kotikaranteenia.  

Palvelua tarvitseva asiakas 
sopi käytännöt apteekin ja 
paikkakunnan ruokakaup-
pojen kanssa. Lions Club 
toimitti asiointiapua palvelu-
aktiviteettina, eikä palvelus-
ta peritty maksua. 

koroNa-arki              
joHDaTTi LEijonaT 
VErkkoon

Lions CLub siMpELE oli 
myös ennakkoluulottomasti 
kokeilemassa uusia monelle 

ennestään tuntemattomia 
tekniikoita siirtyessään 
etäkokousten maailmaan 
tietokoneen, mikrofoonin ja 
web-kameran voimalla.

Klubi-hallitus kokeili ko-
kouskäytäntöjä ja tekniikoita 
jo ennakkoon maaliskuun 
kokouksessaan ja huhtikuus-
sa voimmekin pitää sääntö-
määräisen vaalikokouksen ja 
klubin kuukausikokouksen 
normaalilla paikallaan, etä-
kokouksena. Käyttäen apu-
na Google Meet etäkokous-
ohjelmaa whatsapp-ryhmää 
ja sähköpostia.

Huhtikuussa pidettyyn 
etäyhteydellä toteutettuun 
D-piirin Mikkelin piirikoko-
ukseen osallistuimme myös 
”lankoja pitkin” Simpeleeltä. 

Piirikokouksessa Piiriku-
vernööri Maire Vierikko 
palkitsi klubimme kauden 
2019-2020 positiivisin klubi 
-kiertopalkinnolla. 

Piirikuvernöörin sanoin: 

poikkeuksellinen 
leijonavuosi 2020

Positiivisin klubi -kiertopalkintoa vastaanottamassa Lions 
Keijo Asikainen klubisihteeri Pasi Viinanen ja kauden 2020–
2021 Presidentti Markku Kojo. 

Perinteisistä joulukuun aktiviteeteistä voitiin toteuttaa ainoastaan joulukuusien 
hankinta ja myynti, jotka suoritettiin joulun alla. 
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”Tälle palkinnolle olisi 
monta upeaa klubia piiris-
sämme, mutta tänä vuonna 
pysti matkaa itärajalle ja 
Simpeleelle. LC-Simpeleen 
yhteisöllisen, ansiokkaan ja 
ahkeran klubin ja klubityön 
merkiksi.”

Lions Club Simpele vas-
taanotti palkinnon syys-
kuussa 2020 piirifoorumissa 
Luumäellä Lions 107D-piirin 
kauden avaustapahtumassa. 

Palkintoa vastaanottamas-
sa Lions Keijo Asikainen 
klubisihteeri Pasi Viinanen 
ja kauden 2020–2021 Presi-
dentti Markku Kojo.

rauTjÄrVEn suurin 
kEsÄTapaHTuMa                           
pEruunTui 2020

Lions CLub siMpELEEn 
vuoden suurin yksittäinen 
ponnistus eli Antiikki- ja 
Keräily Kesäpäivät joudut-
tiin perumaan vuodelta 2020 
ja siirtämään seuraavalle 
vuodelle vallitsevan koro-
naepidemian takia. 

Saman kohtalon oli koke-
nut jo aiemmin perinteinen 
Lions Clubin järjestämä va-
punaaton vappurieha. 

Kaksikymmentä vuotta 
yhtämittaisesti järjestetty 
Antiikki ja Keräily Kesäpäi-
vät jäivät näin ollen pitämät-
tä. 

Tapahtuma on järjestetty 
aina vuodesta 1999 alkaen. 
Vaihtuvalla teemalla järjes-

tetty Antiikki ja keräilyesi-
neiden myyntitapahtuma 
houkuttelee vuosittain 
Simpeleen koululle ja Raut-
järvelle kulttuuriviikon ta-
pahtumiin tuhatpäisen ylei-
sön ja runsaasti kauppiaita 
ympäri Suomen. 

Vuoden 2020 teema Koru-
jen kimallusta toteutetaan 
näin ollen tänä vuonna. 
Tervetuloa Simpeleelle hei-
näkuussa 2021.

korona kEsÄn          
jÄLkEEn uuTEEn       
kLubikauTEEn 

syyskuussa Lions Clubin 
uusi kausi ja toiminta alkoi 
klubikokousten merkeissä 
normaalisti. Lisäksi   useim-
piin tuttuihin palveluaktivi-
teetteihin kuten vanhusten 
viikon ohjelmiin ja hyvän 
päivän tapahtumiin voitiin 
ottaa osaa, kunnes vuoden 
loppua kohti kiristyvä ko-
rona tilanne laittoi meidät 
jälleen uuden eteen. 

Loppuvuoden aktivitee-
teista, itsenäisyyspäivän ta-
pahtumat, jouluaaton joulu-
pukkipalvelu ja joulukirkon 
liikenteenohjaus jouduttiin 
perumaan.  

Perinteisistä joulukuun 
aktiviteeteistä voitiin toteut-
taa ainoastaan joulukuusien 
hankinta ja myynti, jotka 
suoritettiin joulun alla. 

Joulukuun aivan uutena 
aktiviteettina tuli Lions Clu-
bille Etelä-Karjalan Osuus-
pankin Simpeleen konttoril-
le tullut ”ovimikko”-palvelu. 

Kiihtymisvaiheessa oleva 
epidemia pakotti rajoitta-
maan pankissa asioivien 
asiakkaiden yhtäaikaista 
määrää. Pankkiasioinnin 
sujuvoittamiseksi Lions-

klubilaiset ovat ohjaamassa 
asiakkaita pankin ovella 
ja tarjoamassa tarvittaessa 
kasvomaskia pankissa asi-
oiville. 

Palvelulla turvataan ja 
taataan turvallinen ja mah-
dollisimman sujuva pankki-
asiointi kaikille. 

Aktiviteetti jatkuu vuoden 
vaihteen yli ja pankilla voit-
kin törmätä Simpeleen Lions 
Clubin ystävällisiin ja tuttui-
hin Lions jäseniin asioides-
sasi Osuuspankin Simpeleen 
konttorilla. 

Sinun, minun ja meidän 
jokaisen takia, jotta pankki-
asiointi olisi mahdollisim-
man joustavaa ja turvallista 
kaikille korona-aikana.  

Ystävällisesti yhdessä 

Pankkiasioinnin sujuvoittamiseksi 
Lions-klubilaiset ovat ohjaamassa 
asiakkaita pankin ovella ja tarjoa-
massa tarvittaessa kasvomaskia 
pankissa asioiville. 
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L ions Club Mikkeli 
Savon-Jousi on pe-

rinteisesti järjestänyt Jou-
lunalustapahtuman Ran-
takylän Vanhustentalon 
asukkaille Mikkelissä

Tilaisuudessa on ennen 
juotu joulukahvit, syöty 
tortut ja laulettu joululau-
luja. Lopuksi Joulupukki 
on tullut tervehtimään ja 
jakanut osallistujille vielä 
paketit kotiinvietäviksi. 
Osa vanhustentalon asuk-
kaista ei pystynyt osallis-
tumaan itse tilaisuuteen, 
niinpä kävimme tervehti-
mässä heitä kotona.

Nyt joulukuussa koronapandemia aiheutti sen, 
ettemme voineet järjestää yhteistä joulujuhlaa. 
Monille palvelukodin asukkaille me olemme 
ainoita, jotka muistavat heitä Jouluna. Sukulaiset 
ja ystävät ovat jo niin iäkkäitä tai asuvat muualla, 
että yhteydenpito on vähäistä.

Halusimme kuitenkin muistaa Vanhustentalon 
asukkaita tänäkin vuonna, ja siksi keräsimme 
heille joulupaketit entiseen tapaan. Paketit, joita 
oli 40 kpl, sisälsivät jouluherkkuja, kuten aiem-
minkin.

Veimme paketit Rantakylän Vanhustentaloon 
ja sieltä ne henkilökunnan ystävällisellä avustus-
tuksella toimitettiin perille.

Leijonatoiminnan yksi hienoimmista seikoista 
on antamisen ilo. Erityisesti tässä tapauksessa 
lämmitti henkilökunnan ilo ja kiitollisuus, joka 
heijastui kasvoilta, kun he vastaanottivat vanhus-
ten lahjat. Poistuimme Vanhustentalolta hyvillä 
mielin.

Samana päivänä Ladyt lahjoittivat 40 ruokakas-
sia vähähävaraisille perheille Hope ry:n kautta. 

LC Mikkeli Savon-Jousi täytti 50 vuotta viime 
vuonna. Juhlat jäivät keväällä pitämättä maan 
hallituksen ohjeiden mukaisesti. Ehkä tänä 
vuonna, vuoden loppupuolella, voimme pitää 
vuosijuhlamme, jos pandemia antaa myöten.

Matti Elo

joulunalustapahtuma 
Mikkelin rantakylässä

joulumieltä jakamassa. 
Hannele Valkonen ja jaa-
na Hämäläinen rantaky-
län Vanhustentalolta sekä 
Leijonaveljet Vesa Maa-
ranen ja jan-Erik Wester-
lund.

k eväällä 2020, kun pi-
ti alkaa markkinoida 

Keisarinna-kalenteria, tuli-
vat ensimmäistä kertaa voi-
maan erilaiset koronarajoi-
tukset. Pystyimme onneksi 
kuitenkin hoitamaan luvatut 
avustukset ja stipendit. Ko-
koontumisemme peruuntui-
vat yksi kerrallaan eikä ku-
kaan oikein tiennyt, miten 
jatketaan, kun toimintakausi 
päättyi. 

Uuteen kauteen 2020 - 21 
lähdimme teemalla Auta 
aina kun voit. Kaikista rajoi-
tuksista huolimatta onnis-
tuimme kuitenkin tärkeim-
mässä aktiviteetissamme eli 
kalenterimyynnissä parem-
min kuin uskoimmekaan. 

Syksyn kokoukset pidet-
tiin, mutta yhteisen pikku-
joulumme ja suunnitellun 
teatterin jouduimme peru-
maan. Onneksi pääsimme 
kuitenkin tekemään yhdes-
sä hyvää eli auttamaan aina 
kun voimme.  

Syyskuussa kerättiin ros-
kia ja lokakuussa hävitettiin 
kurtturuusua. 

Joulukuussa toimitimme 
kotkalaisten hoivakotien 
asukkaille jaettavaksi yh-
teensä 240 joulukorttia, joi-
hin klubin talkoolaiset kir-

joittivat joulutervehdyksen. 
Lisäksi toimitimme joulu-

lahjakassin Taimelan lasten-
kotiin heiltä saadun toivelis-
tan mukaisesti. 

Kaikesta huolimatta LC 
Kotka Keisarinnat teki par-
haansa eli autoimme niitä, 
joita voimme auttaa ja ilah-
duttaa. 

Kevät 2021 on varmasti 
edelleen haasteellista aikaa, 
mutta jatkamme toimintaa ja 
aktiviteettien toteuttamista 
sillä tavoin, kuin se on mah-
dollista. 

Kovasti odotamme myös 
toistemme tapaamista, mut-
ta senkin aika tulee vielä. 

Pidetään huolta toisistam-
me ja pysytään terveinä.

Teksti soili Valtonen

auTa aina kun VoiT 
- ME TEiMME sEn
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Hyvän päivän viettoa 8.10.
LC kouVoLa/iriksET järjestivät korona-pandemian takia 
vain jäsenten keskuudessa Hyvän päivänillan.

Vietimme SKY-kosmetologi Maiju Hyvärisen johdolla 
mieltä ja ilmettä kohottavan hauskan ja virkistävän illan 
Maijun Kauneushoitolassa Kuusankoskella.

Saimme uusia vinkkejä ihon ja kauneuden hoidosta ja 
mieli virkistyneenä taas jaksamme jatkaa palvelutehtä-
väämme yhdessä muiden lionien kanssa.

kuva ja teksti Eija Lilja

irikset Margetta ala-krekola, Maiju Hyvärinen, irma pare´n ja Eija 
Lilja virkistäytymässä.

Tankkaus -aktiviteetti 
abC kouvola prisma 
LC kouVoLan Hansa on järjestänyt Kouvolan Prisman 
ABC asemalla tankkaus apu aktiviteetin jo useaan kertaan 
viime vuosien aikana.

Tapahtuma on järjestetty yhteistyössä KSO eli Kymen 
Seudun Osuuskaupan kanssa. Tapahtuma ajoitetaan en-
nen joulua tapahtuvaksi, kun haluamme luoda omalta 
osaltamme joulumieltä auttamalla tankkaamisessa. 

Aktiviteetti on myös oiva tapa saada klubin jäseniä yhtei-
seen tapahtumaan juuri ennen joulua ja samalla tuomme 
Lions- toimintaa tunnetuksi autoilijoiden keskuudessa.

Aktiviteetti on muodostunut perinteeksi Hansa-klubin 
aktiviteettien joukossa ja se on myös muodostunut monel-
le autoilijalle odotetuksi tapahtumaksi ennen joulua. 

Moni autoilija onkin todennut, että tulee pitemmänkin 
matkan päästä käymään, kun saa tankkauspalvelun edes 
kerran vuodessa. 

Asiakkaille kerrotaan myös, mihin aktiviteetti perustuu 
eli jokainen tankkaaja osallistuu omalta osaltaan Lions-
avustustoimintaan paikkakunnalla. Tämä on herättänyt 
hyvin myönteistä suhtautumista Lions-toimintaan sekä 
lisännyt myyntiä ABC-huoltamolla merkittävästi.

Aktiviteetti on helppo monistaa muillekin paikkakun-
nille ja sen laajentamista onkin lähdetty suunnittelemaan 

Kymenlaakson 
alueella sa-
maan aikaan 
toteutettavaksi 
eri paikkakun-
nilla.

kyösti skippari
LC Kouvola 

Hansa

FYSIOTERAPIA OMT RÖNKÄ



Syksyllä varaudutaan 
talven tuloon. 
Silloin on myös 
merkkipäiviä, joihin 
pitää valmistautua. 
Muutamaan liittyy 
käynti hautausmaalla. 
Niissä toimissa on 
leijonilla mahdollisuus 
palvella ja olla avuksi. 

”HaVuja p…ELE” oli taka-
vuosina kilpahiihtoladuilta 
kuultu huuto. Hiihtome-
nestyksestä ei kuitenkaan 
ollut kyse, kun havut tulivat 
viime syksynä osaksi LC 
Luumäki/Ukko-Pekan toi-
mintaa. Niitä vietiin tarjolle 
kaikille kolmelle Luumäen 
hautausmaalle hautojen 
talvisomistamista varten. 

Havut sijoitettiin hauta-
usmaiden portin pieleen. 
Havujen viereen asetettu 
kyltti kertoi, että havut ovat 
vapaasti niitä tarvitsevien 
käytössä. Kun havut kävivät 
jossakin vähiin, niin niitä 
toimitettiin lisää. 

jo EnsiMMÄinEn ”havu-
syksy” osoitti, että tällai-
selle palvelulle on kysyntää 
Luumäellä, kuten varmasti 
on muuallakin. 

Monet hautojen ylläpidos-
ta huolehtivat ovat jo ikäih-
misiä, eikä heillä kaikilla ole 
itsellään mahdollisuuksia 
hankkia ja kuljettaa havuja 
haudoille koristeeksi. 

Useat tulevat hoitamaan 
hautoja muilta paikkakun-
nilta julkisilla kulkuneuvoil-
la. Heidän mahdollisuutensa 
kuljettaa hautojen somisteita 
ovat siis hyvin rajalliset. 

Viime syksynä havupal-

velu aloitettiin lokakuun 
lopussa. Ensi syksynä ollaan 
liikkeellä hiukan aikai-
semmin, ettei jäädä talven 
jalkoihin.

HauTausMaaT oLiVaT 
seuraavankin syksyisen 
aktiviteetin näyttämönä. 
Pyhäinpäivää edeltäneenä 
torstaina lokakuun lopussa 

vietiin kynttilälyhdyt Luu-
mäen molemmille sankari-
hautausmaalle. 

Siinä puuhassa oli muka-
na muitakin, Luumäen par-
tiolaiset, reserviläiset sekä 
kaikki kolme leijonaklubia. 

Partiolaiset sytyttivät 
sitten Itsenäisyyspäivänä 
kynttilät kirkon hautaus-
maalla sankarihautojen 
lyhdyissä ja reserviläiset 
Kankaan sankarihaudoilla.

piaN lC luumäki/ukko-
pEkan aktivistit löysivät 
taas itsensä hautausmaalta, 
tällä kerralla Taavetista, kun 
alettiin kerätä viime kesän 
keltaista lehdistöä talven 
alta. 
Lehtipuiden tuotoksista riit-
tikin haravoitavaa ja kan-
nettavaa pariksi päiväksi. 

MyÖs VuoDEn viimeinen 
aktiviteetti tiesi taas ulko-
töitä. Tällä kerralla aiheena 
olivat joulukuuset. Niinpä 
leijonajoukko meni yhtenä 
joulukuun alun sunnuntaina 
porukalla metsään ja löysi 
sieltä poiskin, kuusien kera. 

Samalla tuli tehtyä tai-
mikossa metsänhoidollista 
valintaa ja saatiin hiukan 
liikuntaa raittiissa syysil-
massa. 

PALVELEVA LEIJONA 2020 – 202140

LC Luumäki/ukko-pekka hoiteli
syksyn aktiviteettejä hautausmailla

Havuja asetetaan tarjolle Luumäen kirkon hautausmaan por-
tin pieleen. Vasemmalla Markku Taina, Matti Kiuru pystyttää 
kyttiä ja oikealla Esa Rehunen.

Vuoden 2020 keltainen lehdistö kerättiin hautausmaalta tal-
ven alta. Tavara kulki kevytpeitteellä, vaikka kuorma olikin 
aika painavaa.
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Luumäen sankarihautausmaille sijoitettiin hyvissä ajoin lyh-
dyt Itsenäisyyspäivänä sytytettäviä kynttilöitä varten.

Joulukuusia asetellaan telineisiin. 

kuusiEn MyynTi hoitui jo 
perinteiseen tapaan niin, 
että puut sijoitettiin Taave-
tin keskustassa K-marketin 
ja Teboil-huoltamon pihalle 
pystytettyihin telineisiin. 

Ostajat toimivat itsepal-
veluperiaatteella ja maksu 
tapahtui yritysten kassalla. 
Joulukuusien tarjonta koh-
tasi kysynnän jokseenkin 

hyvin. Vanha, mutta viisas 
sanonta, työ tekijäänsä 
neuvoo, oli taas kerran oi-
keassa. 

Kuusimenekin osoittama 
kehitys ohjaa joulupuiden 
tarjontaa edelleen taas ensi 
joulun alla.

Teksti ja kuvat 
reijo sukola

Kirja on valmistunut ja sitä voi tiedustella Kouvolan 
alueen kirjoja myyvistä liikkeistä. Kirjan voi tilata myös 
toimitettuna, sähköpostitse; junia.passaamassa@gmail.
com Kirjan hinta on 35e + mahd. toim.kulut.

Lisätietoja ja yhteys klubiin Facebook: https://www.
facebook.com/lckaipiainen

LC kaipiainen 
on nyt myös 

kirjakustantaja

48-vuotias maaseutuklubi ei ole jämähtänyt 
vanhoihin tekoihin, vaan mukautuu uusiin  
tuuliin ja hankkeisiin. 

Nyt saimme mahdollisuuden ryhtyä Kaipiaisten rauta-
tiehistoriasta ja asemakylän kehityksestä kertovan kirjan 
kustantajaksi.

Kaipiaisten aseman ja asemakylän kulta-ajasta kerto-
vassa, Erkki Alatalon kirjoittamassa muistelmateoksessa 
Vielä on aikaa. Historiaa ja tarinoita kylästä nimeltä 
Kaipiainen palataan menneisiin vuosikymmeniin ja su-
kupolviin. 

Ääneen pääsevät poisnukkuneet aikalaiset, lukuisista 
arkistoista löytyneet tiedonmuruset, ihmisten suussa 
eläneet sanonnat ja vanhojen sanomalehtien kertomuk-
set. Kirjassa on myös paljon valokuvia, jotka tuovat 
muistoja ja todistuksia menneestä ajasta. 

iLMoiTus

https://www


V iime syksynä 
pidetyssä SLY:n 
vuositapaamisessa 

nostettiin esille tärkeitä 
asioita yhteistyöstämme Sri 
Lankan lionien ja ennen 
kaikkea silmäsairaalamme 
kanssa. 

Sairaala on nyt toiminut 
jo 11 vuotta mutta velvol-

lisuutemme ja vastuumme 
olla mukana sairaalan 
asioissa kestää 30 vuotta. 
Kun tarkastellaan tämän 
artikkelin yhteydessä olevaa 
uusinta potilastieto tauluk-
koa voidaan nähdä koronan 
vaikutukset sairaalan toi-
minnassa. Niistä taulukon 
yhteydessä lisääs

leikkauskummi-
projEkTi uuDELLEEn 
akTiiVisEksi !

Leikkauskummi nimi-
ke on muutettu muotoon 
leikkausten tukeminen. 
Toiminta kuuluu uuden 
keräyslupamenettelyn 
piiriin ja siksi jatkossa jou-
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sri Lankan lions-ystävät
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Korona vaikut-
tanut myös 
silmäsairaalam-
me toimintaan, 
tukitoiminta 
nyt enemmän 
kuin tärkeää!

silmäsairaala on ollut toiminnassa jo 11 vuotta.                                                             Kuva PDG Matti Paavola

Tutustu webinaarisarjassa jäsenyystoimialaan
TuHansiEn LEijoniEn Maa 
-webinaarisarjassa pääs-
tään tutustumaan Suomen 
Lions-liiton jäsenyystoimialan 
toimintaan. 

Eri teemoista järjestetään 
kauden aikana puolen tunnin 
webinaareja, jotka valmis-
telee ja vetää aihealueen 
vastuuhenkilö. 

Teeman asiantuntija alustaa 
aiheesta ensimmäiset 20 mi-
nuuttia ja loput 10 minuuttia 
on varattu kysymyksille.

Puolen tunnin webinaa-

rit järjestetään joka toinen 
torstai klo 18 GoToWebinar-
järjestelmällä. 

Webinaarit kootaan tallen-
teena liiton kotisivuille, josta 
niitä on helppo kuunnella 
uudestaan ja ottaa vaikka 
klubikokouksen ohjelmaan 20 
minuutin esittelynä halutusta 
aihepiiristä.

TuLEVaT WEbinaariT
4.3.2021 Lionstoiminta Suo-
messa, PID Harri ala-kulju
18.3.2021 Sri Lankan kummi-

lapset, kummilapsitoiminnan 
työryhmän puheenjohtaja 
Eero arvo ja pirjo puoskari.

Tallenteet jo pidetyistä 
webinaareista löytyy liiton 
sivuilta.



43PALVELEVA LEIJONA 2020 – 2021

Ratnapuran Silmäsairaalan potilastiedot 18.8.2011 - 31.12.2020
 
    2011 2012 2013 2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020 Yht.
Sairaalassa rekistöröidyt  2415 4257 4002 3454 5784 4485 7754 8536 8926 3266 52879
Uudelleen käynnit sairaalassa 1219 5664 10748 8470 6846 10261 12348 11382 13246 24482 104666
Potilaat seulontaleireillä  529 5072 8663 6586 5528 3143 2654 3909 4425 257 40766
Löydetty harmaakaihia  228 996 1902 2088 2294 2411 4119 1564 4456 3046 23104
           
Ilmaisleikkaukset   0 400 1129 861 893 1127 1624 1925 1460 852 10271
Maksetut leikkaukset  0 208 351 664 940 1223 1594 1884 1867 1555 10286
Leikkaukset yhteensä  0 608 1480 1525 1833 2350 3228 3809 3386 2407 20626
Minitoimenp. Leikkaussalissa      31 50 79 96 59 30 345
Seulontaleirit   6 26 43 40 33 24 14 22 21 4 233
           
Potilaskäynnit sairaalassa yht.  157545         
Potilaskäynnit seulontaleireillä  40744         
Löydetty harmaakaihia                 23104         
Leikkaussali                                     20856         
Potilaskontaktit                              242249       

dumme tekemään selvityk-
sen poliisille leikkauksia 
varten kerättävistä varoista. 
Käytämme Suomen Lions 
liiton rahankeräyslupaa ja se 
oikeuttaa keräämään tuki-
maksut ja varoja leikkausten 
tukemiseen.

Leikkausten tukeminen  - 
Voit toimia seuraavasti  
Voit osallistua varattoman 
potilaan harmaakaihi-
leikkauksen tukemiseen  
lahjoittamalla 50 € / yksi 
leikkaus Sri Lankan Lions-
ystävien tilille FI15 1555 
3000 1115 27. Viitekohtaan 
merkitse oma nimi ja yhte-
ystietosi sekä klubi. Lähetä 
tieto tukimaksustasi sähkö-

postilla erkki.laine@lions.fi 
Halutessaan maksava 

henkilö / klubi saa sähkö-
postissa leikatun henkilön 
kuvan ja nimen. Jos tuki-
maksun maksaja haluaa 
lähettää kuvansa ja nimensä 
leikatulle henkilölle, niin 
sekin järjestyy.

koronan Vaiku-
TuksET sairaaLan           
ToiMinnassa 

2020 aikana sairaalaan 
rekisteröityneitä potilaita 
on vain 3266 potilasta eli n. 
63% vähemmän kuin edel-
lisenä vuonna. 

Samoin voidaan todeta, 
että seulontaleirien määrä, 

4 kpl vrt.  edellinen vuosi 
21 kpl on vaikuttanut myös 
potilaiden sairaalaan tuloon 
eli 257 potilasta vrt. ed. vuo-
si 4425 potilasta. 

Kolmas selkeä havainto 
on ilmaisleikkausten osuus 
852 leikkausta 2407 leikka-
uksesta eli vain noin 35%. 
Sairaalan periaatteisiin 
kuuluu se, että ilmaisleikka-
ukset edustavat yli 50% kai-
kista leikkauksista. Siksikin 
katso vielä kohta leikkaus-
ten tukeminen.

Lisätietoja 
pDG Veikko Teerioja 

(LC Lappeenranta),
puh.0400 410793 tai email 

veikko.teerioja@ gmail.com.

kÄyTÄ ainuTLaaTuinEn tilaisuus hyväksi. Vielä ehdit ostaa 
juhlavuoden pinssit ja nyt saat molemmat mallit yhden mer-
kin hinnalla.

Juhlavuoden ekologisia pinssimerkkejä on vielä rutkas-
ti jäljellä, sillä koronan peruuttaessa kaikki tapahtumat ei 
merkkejäkään päästy tilaisuuksissa myymään.

Koivuvanerista tehdyistä merkeistä toinen malli on pitkä ja 
kapea neulakiinnityksellä, toinen on nelikulmainen ja mag-
neettikiinnityksellä varustettu.

Nyt saat molemmat merkit 10 euron yhteishintaan.
Tilaukset voi tehdä osoitteella teija.loponen@lions.fi.
Merkitse tilaukseen kappalemäärä (esimerkiksi 5 pinssiä, 

jolloin saat viisi kumpaakin eli yhteensä 10), tilaajan nimi, 
osoite ja klubin nimi.

Merkit tulevat postissa, lasku myöhemmin sähköpostilla.

juhlavuoden pinssit - kaksi yhden hinnalla

mailto:erkki.laine@lions.fi
mailto:teija.loponen@lions.fi
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Otava 
Happy Jazz

35. KERTA

LA 6.8.2016 klo 14-18
otavan opiston puisto

www.lcotava.fi/happy jazz

LCOtavaOtava
Happy

Jazz

nettilippu.fi 23€ • portilta 25€

LC Otava

Liput ennakkoon netistä:

nettilippu.fi 20-25€ – portilta 25€

31.7.21 klo 15.00–19.00
otavan opiston puistossa

lisätietoja
otavahappyjazz.fi

TervetuloaTervetuloa

Otava Happy Jazz -puistokonsertti lauantaina 1.8.2020. 
Helmikahvilat palvelevat Otavan opiston alueella  

konserttipäivänä klo 13–18.

MONTA TAPAA TEHDÄ HYVÄÄ.
Ostamalla Helmikahvilasta olet mukana  
mahdollistamassa hyväntekeväisyystoimintaamme.
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oTaVa Happy jazz -hyväntekeväisyyskon-
sertti järjestetään 31.7.2021 jo 35. kerran. Tapahtuma alkaa 
Otavan Opiston puistossa klo 15.00 ja päättyy klo 19.00.
Otavan jazz-tapahtuma onkin ollut pysyvä maamerkki Mik-
kelin ja koko Etelä-Savon kulttuuritarjonnassa.

TÄMÄnHETkisTÄ TiLannETTa varjostaa koronan aiheut-
tama pilvi, mutta olemme vielä hyvin positiivisella mielellä 
tapahtuman toteutumisen suhteen. Viime vuonna jouduim-
me perumaan tapahtuman jo melko varhaisessa vaiheessa, 
mikä oli silloin oikeanlainen päätös. 

Tänä vuonna lähtötilanne on toisenlainen koronaroko-
tuksen tuoman tautitilanteen mahdollisen muuttumisen 
muodossa. Toivomme ja uskomme vahvasti siihen että ra-
joitukset poistuvat kesään mennessä tai viimeistään kesän 
alkupuolella.

ToTuTTuun Tapaan tapahtumassa tulee esiintymään 
kolme orkesteria. Tätä kirjoittaessa kaikkia kolmea ei ole 
vielä sovittu. 

Ilokseni voin kuitenkin todeta, että viimeisenä lavalle as-
tuu JazzBlues-orkesteri sami saari & jazzpojat. Joten yleisö 
saa loppuhuipennukseksi takuuvarmaan vauhtimusaa. 

Sami Saari oli jo viime vuonna tulossa esiintymään, joten 
tarjoamme Sami Saaren faneille loistava  tilaisuuden korjata 
viime vuoden pettymys. Orkesterissa soittavat Sami Saari 
laulu ja kitara; Mikael Myrskog piano; Eero Seppä basso ja 
Ville Pynssi rummut. Tanssiminen sallittua ja suositeltavaa.

konsErTin TuoTTo käytetään lyhentämättömänä hy-
väntekeväisyyteen pääasiassa Mikkelin alueella. Lions Club 
Otavan kohderyhmänä ovat nuoriso- vanhus- ja vammaistyö. 
Ostamalla pääsylipun olet tukemassa tärkeää työtä.
Lisätietoa osoitteesta www.otavahappyjazz.fi tai 
www.lcotava.fi. Tervetuloa!

LC Otava

otava Happy jazz-puistokonsertti lauantaina 31.7.2021                                            
helmikahvilat palvelevat otavan opiston alueella konserttipäivänä klo  14–19.
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Vertaistukea 
tänäänkin 
syntyneille 
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vanhemmille
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piirin 107-D vuosikokous

myös etäkokouksena      sivu 14

Suomen Lions-liiton 

68. vuosikokous 

vaihtuu etäkokoukseksi   

sivu 13

kulmat kuntoon! 

-talkootempaus

Piirin kotisivut                             
on tietolähde

D-piirin kotisivut ovat 

uudistuneet. 

l Sivuja voit nyt lukea 

helposti tietokoneella, 

läppärillä, tabletilla tai 

älypuhelimella.

l Piirin koulutuksiin ja ko-

kouksiin voit ilmoittautua 

helposti. Samassa yhte-

ydessä saat ajo-ohjeet 

Google Maps sovelluksen 

avulla. 
l Piirin ja liiton digilehdet 

on luettavissa helposti. 

l Jäsenosioon kirjaudut 

samoilla tunnuksilla kuin 

liiton sivuille. Sieltä löydät 

pöytäkirjoja ja vuosiko-

kousaineistoja ym. 

Linkit ja ohjeet lähemmin mm. kuvernöörin 

kirjeissä ja piirin kotisivuilta.

http://www.lcotava.fi/happyjazz
mailto:@surffi.fi
http://www.otavahappyjazz.fi
http://www.lcotava.fi
http://www.lions.fi

